
Galeria 
już w maju 
Takie sklepy 
będą działać
w Aura Parku!

Zamek zmieni 
gospodarza? 
Nowa dyrektor 
o planach! 

Wewnątrz gazety dodatek 
BierutówInfo, a w nim duża porcja 
informacji z całej gminy CZYTAJ NA STRONIE I-IV
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Rzeka 
zalała pola 
Właściciele 
liczą straty 
w uprawach
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Solidarni 
z rolnikami.
Protestujący 
mówią, że walczą 
także dla nas
CZYTAJ NA STRONIE 6
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Przekażmy im 
swój podatek! 
Dzieci walczą 
o zdrowie!

Sfi nansowane przez KWW Michała Kołacińskiego Oleśnica Razem



Czytajcie, pytajcie, 
wybierajcie
KATARZYNA KIJAKOWSKA

Idzie wiosną, a wraz z nią zmiany. 
Tak, rzecz jasna, mam na myśli zbliżają-
ce się wybory samorządowe. Kandyda-
ci prężą muskuły od kilku tygodni, ale 
marzec w ich wykonaniu będzie miesią-
cem największego wysiłku. Bo nie dość, 
że trzeba będzie główkować, jak do wyborców dotrzeć  
i skutecznie do siebie przekonać, to jeszcze fizyczną pracę 
wykonać. Tak, tak. Bo 10 tysięcy kroków każdy kandydat w 
tym wiosennym miesiącu dziennie na pewno zrobi.  
Pomyślcie sami, ile ścieżek musi wydreptać, ile schodów 
pokonać,  nie mając przy tym pewności, że wyborca nie 
zamknie mu drzwi przed nosem. W miejscu, w którym 
mieszkałam przez wiele lat (i kilka kampanii wyborczych) 
dotarła do mnie tylko jedna kandydatka. I była to pani rad-
na mieszkająca w klatce obok. Grzecznie zapukała, wręczyła 
ulotkę i tyle ją widziałam.  Ciekawa jestem, jaka będzie tak-
tyka kandydatów w miejscu, gdzie mieszkam obecnie. Na 
razie cicho sza, ale wiadomo, listy jeszcze niezarejestrowa-
ne, więc nie ma co wychylać się przed szereg. Żarty, żartami, 
ale fakt jest taki, że w kampanii kandydaci zdzierają buty, by 
nas chwycić na  wyborczą wędkę, a po wyborach z dotar-
ciem radnego do wyborcy bywa już różne. Zazwyczaj (choć 
nie generalizuję, że wszyscy) radni znikają z naszego pola 
widzenia. Wiadomo, że są, ale kto ich widział. Mam gdzieś 
tam skrytą nadzieję, że czasy się zmieniają i że teraz będzie 
inaczej. Wierzycie w to? Wierzycie kandydatom na radnych, 
że faktycznie będą reprezentować Wasze interesy?  
Polecam dać szansę, a przede wszystkim zagłosować  
7 kwietnia w wyborach. Cały marzec będziecie mieć na to, 
by skrupulatnie poczytać to, co Wam będą owi kandyda-
ci proponować i obiecywać. Czytajcie, pytajcie, a potem 
wybierajcie tych, którzy będą w stanie, nawet jeśli nie 
wszystko załatwić, to być w pobliżu, starać się, odpowiadać 
na Wasze sugestie. ●  

  PROSTO W OCZY  

112
NUMER RATUNKOWY

997
POLICJA

998
STRAŻ POŻARNA

999
POGOTOWIE

●  Miejska Gospodarka  
Komunalna w Oleśnicy 
71 396-71-14; 71 396-71-16

 
●  Zakład Budynków  

Komunalnych w Oleśnicy 
71 398-09-10

●  Przychodnia przy  
ul. Hallera 71 798-28-46

●  Przychodnia  
przy ul. Ludwikowskiej 
71 798-28-09

●  Przychodnia dla dzieci cho-
rych  przy ul. Kilińskiego  
71 798-28-71

●  Przychodnia EMC 
przy ul. Daszyńskiego  
71 396-21-70

●  CM Hipokrates  
przy ul. Wrocławskiej   
71 398-33-23

●  CM Mastermed ul. Koperni-
ka  71 396-28-65

●  Pogotowie energetyczne  
ul. Energetyczna 1  
71 889-43-11

●  Pogotowie gazowe - sekcja 
obsługi sieci Oleśnica  
ul. Moniuszki 70  
71 399-53-21

 
●  Komenda Powiatowa  

Policji w Oleśnicy ul. Hallera  
47 872 6200, 47 872 6222

●  Komenda Powiatowa  
Straży Pożarnej w Oleśnicy 
ul. Kopernika  71 314 20 91

●  Urząd Miasta Oleśnicy 
 71 79 821 00

 
●  Urząd Gminy Oleśnicy 

 71 314 0200

WAŻNE 
TELEFONY

KALENDARZ
sprawdź również na www.olesnicainfo.pl

Sonia Bohosiewicz wystąpi  
w Oleśnicy
 
6 kwietnia na scenie MOKiS-u wystą-
pi Sonia Bohosiewicz. W repertuarze 
utwory Marilyn Monroe, Elli Fitzgerald 
czy Franka Sinatry, w tym piosenki znane 
publiczności z filmu Janusza Majewskie-
go „Excentrycy, czyli po słonecznej stro-
nie ulicy”, m.in. „I wanna be loved by you”, 
„On the Sunny Side of the Street”, „New 
York, New York”, „I’ve got you under my 
skin” czy „I’m beginning to see the light”.
Bilety w cenie 70 zł do nabycia w sys-
temie Bilety24.pl od 26.02.2024 (*do 
sprzedawanych biletów doliczana jest 
prowizja dla operatora w wysokości 5 zł).

O kobietach dla kobiet w gminnej 
hali sportowej w Oleśnicy
 

Zapraszają na marcowy koncert o paniach 
i dla pań!   
8 marca w Hali Sportowej przy ul. Wileńskiej 
w Oleśnicy odbędzie się koncert z oka-
zji Dnia Kobiet. Jego organizatorem jest 
Gminny Ośrodek Kultury Oleśnica. Koncert 
rozpocznie się o godzinie 18. Wstęp na to 
wydarzenie jest bezpłatny. 

Odeszli od nas 

Krzysztof Niedzielski 
Alicja Brzezińska 
Irena Stoparczyk 
Weronika Gołda 
Piotr Vranic 
Lucjan Krawczyk
Elżbieta Glazer 
Czesław Plago 
Aleksandra Salus
Zofia Nijak 
Czesława Węglarz 
Józefa Słocka 

Festiwal Kobiet w oleśnickim 
ośrodku kultury
 
Święto kobiet.  MOKiS zaprasza do udziału w 
Festiwalu Kobiet, który odbędzie się z okazji 
Dnia Kobiet. Przyjdź i poznaj sztukę
wizażu z Anną Zdyb, stylizacji z Agnieszką 
Kaczor, fryzjerstwa z Agnieszką Tańczuk, 
fotografii z Kamilą Celary. Wydarzenie zapla-
nowano na 2 marca. 

  POGODA  

Tydzień dla kobiet  
z Gminnym Centrum Kultury
 
PIĘKNA, TWÓRCZA, STYLOWA  Pod takim 
hasłem odbędzie się tegoroczna edycja 
Tygodnia dla kobiet z Gminnym Centrum Kul-
tury w Dobroszycach. Organizatorzy zapra-
szają do udziału  w warsztatach florystyczym, 
tworzenia kosmetyków naturalnych, stylizacji 
i warsztacie twórczym. Na warsztaty moż-
na zapisać się w biurze Gminnego Centrum 
Kultury oraz pod numerem telefonu 71314 
128 9. Każda z pań może zapisać się na dwa 
warsztaty (do wyczerpania liczby miejsc prze-
znaczonych na dany warsztat). Każda z pań 
może również zapisać się na listę rezerwową 
na inne warsztaty. Zapisy na warsztaty trwają 
do 1 marca 2024, do godz. 16. W przypadku 
wolnych miejsc na dany warsztat po terminie 
zapisów, poinformujemy osoby z list rezerwo-
wych o możliwości uczestniczenia w dodat-
kowych warsztatach.  8 marca zaplanowano 
wernisaż wystawy malarstwa Alicji Winnickiej 
pt. „Naprawdę jaka jesteś…”
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Stanisław Janczy 
Kamil Juszczyk 
Zofia Bubień 
Stanisław Matecki 
Bogusław Kotniewicz 
Krystyna Gatkowska
Barbara Łyszczarz 
Mirosław Piasecki, 
Teresa Serwata
Barbara Teterwak
Krystyna Gatkowska 
Krystyna Piwowarska 
Tomasz Zieliński 
Roman Mielnik

SOBOTA 
max. 15oC I min. 6oC

NIEDZIELA
max. 15oC I min. 5oC

ŚRODA 
max. 10oC I min. 2oC

CZWARTEK  
max. 13oC I min. 3oC

PIĄTEK 
max. 17oC I min. 6oC

PONIEDZIAŁEK 
max. 16oC I min. 4oC

WTOREK 
max. 14oC I min. 4oC
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Rozpoczął się wyścig po władzę
● 23 mężczyzn i trzy kobiekty będą się ubiegać o stanowiska burmistrzów i wójtów w powiecie oleśnickim

Katarzyna Kijakowska

Wkwietniu wybierze-
my wójtów i burmi-
strzów, a także rad-

nych w miastach i gminach.  
To decyzje, które mają roz-
strzygnąć o tym, jak w kolej-
nej, 5-letniej kadencji, będą 
się rozwijać nasze małe oj-
czyzny. Kandydatów na rad-
nych, ale też kandydatów na 
wójtów i burmistrzów, pozna-
my formalnie w marcu, ale 
już dziś większość kart zo-
stała odkryta. 

Walka z nowotworem
Oleśnicę czeka zmiana loka-
tora w najważniejszym ga-
binecie ratusza, bo miastem 
nie będzie już zarządzał Jan 
Bronś. Wieloletni burmistrz 
podjął decyzję o rezygnacji 
ze startu. Choć w kuluarach 
wiadomo było o tym od mie-
sięcy, ofi cjalnie swoją decyzję 
Bronś ogłosił podczas kon-
wencji rozpoczynającej kam-
panię Oleśnickiego Ruchu Sa-
morządowego. -  Jedyną stałą 
rzeczą w życiu jest zmiana – 
powiedział wtedy, dodając, że 
wchodzi w nowy etap działal-
ności w samorządzie i będzie 
się ubiegał o mandat radne-
go powiatowego. Mandat to 
pierwszy  krok, kolejnym bę-
dzie sięgnięcie po fotel sta-
rosty.  Tu wszystko zależy 
od tego, jak ułoży się sytu-
acja w radzie powiatu, bo to 
właśnie  radni wybierają sta-
rostę. Bronś będzie potrze-
bował poparcia 12 radnych. 
Sam tylu nie wprowadzi. Po-
trzebna więc będzie koalicja. 
Najpewniejsza wydaje się z 
Platformą Obywatelską, choć 
nic nie jest wykluczone, bo 
w kadencji, która właśnie się 

kończy jego ugrupowanie naj-
pierw rządziło z KO, a obec-
nie z PiS.  

Kto zastąpi w ratuszu do-
tychczasowego burmistrza? 
Kandydatów jest pięciu. To 
wskazany przez Bronsia Adam 
Horbacz,  główny oponent 
obecnie rządzących Michał 
Kołaciński, kandydat Trzeciej 
Drogi Mirosław Płaczkowski, 
wystawiony przez PiS Euge-
niusz Ruszel oraz przedstawi-
ciel komitetu Tak dla Oleśnicy 
Michał Karaś (szef powiato-
wych struktur Lewicy). Kto ma 
szansę na drugą turę (bo ta-
kowa będzie na pewno)? W tej 
chwili Horbacz i Kołaciński, 
ale piłka jest w grze. Wszyst-
ko się jeszcze może zdarzyć, 
bo Płaczkowski ostrożnie roz-
kręca kampanię, a Karaś jesz-
cze jej nie rozpoczął. Kan-
dydat PiS to zupełnie nowa 
twarz w oleśnickiej polityce. 
Już zdobycie mandatu rad-
nego będzie dla Eugeniusza 
Ruszela wygraną.  

Trzech do gminy Oleśnica, 
jeden w Dobroszycach
Daniel Banaś, Marcin Kasina 
i Maciej Syta to pretendenci 
do objęcia stanowiska wójta 
gminy Oleśnica.  Każdy z pa-
nów ma na swoim koncie sa-
morządowe doświadczenie. 
Każdy, choć w różnym stop-
niu na rzecz gminy Oleśni-
ca pracował. Daniel Banaś to 
radny mijającej kadencji bę-
dący w opozycji do rządzące-
go gminą od 2008 rok Mar-
cina Kasiny. Z kolei Maciej 
Syta do  niedawna podwładny 
obecnego wójta, z którym nie 
rozstał się w przyjacielskich 
relacjach.  Start Syty może 
zagrozić Kasinie, ale tylko 
jeśli weźmiemy pod uwagę 

możliwość zwycięstwa wójta 
w pierwszej turze. Syta odbie-
rze głosy właśnie wójtowi i 
druga tura w gminie Oleśni-
ca może stać się faktem. Je-
śli tak będzie Marcin Kasina 
stanie do niej przeciwko Da-
nielowi Banasiowi. My jednak 
uważamy, że Kasina wygra 
już 7 kwietnia. W przeciwień-
stwie do gminy Dobroszyce, 
gdzie - wszystko na to wska-
zuje - obecnie urzędujący wójt 
Artur Ciosek kolejny raz nie 
będzie miał kontrkandydata. 
Żeby   ponownie objął stano-
wisko potrzebna mu będzie 
tylko akceptacja mieszkań-
ców biorących udział w wy-
borach. 51% musi postawić 
krzyżyk przy TAK przy jego 
nazwisku, a to wydaje się for-
malnością. 

Ona jedna i ich dwóch 
W Bierutowie obecny bur-
mistrz zmierzy się dwoma 
kontrkandydatami. Grzegorz 
Michalak to lokalny pasjonat 
historii gminy, który ponad 
20 lat temu sprawował stano-
wisko zastępcy burmistrza, a 
później - krótko - burmistrza 
Bierutowa. Potem kilka razy 
próbował wrócić do urzędu 
na najważniejsze stanowisko, 
ale nigdy wyborów nie wy-
grał. Magdalena Mielcarska 
to nowa twarz w lokalnej po-
lityce.  Na początku kaden-
cji współpracowała z Piotrem 
Sawickim, później zamieniła 
Urząd Miejski w Bierutowie 
na Urząd Gminy w Dziadowej 
Kłodzie, gdzie obecnie pra-
cuje. Czy zagrozi Sawickie-
mu? Oczywiście w polityce 
nigdy nie można mówić ni-
gdy, ale Mielcarskiej będzie 
ciężko przebić się skutecz-
nie do świadomości miesz-

kańców już podczas swojej 
pierwszej kampanii wybor-
czej. Będzie druga tura? Na 
ten moment nie, ale kandy-
daci dopiero zaczynają bój o  
głosy mieszkańców. 

Druga tura murowana
Druga tura wydaje się być nie-
unikniona w Sycowie. Łukasz 
Kuźmicz z Trzeciej Drogi, Al-
dona  Czechowska i Łukasz 
Szonfelder (oboje startują ze 
swoich komitetów, red.) to 
zdecydowani polityczni prze-
ciwnicy obecnego burmistrza 
Sycowa. Kuźmicz, choć ofi -
cjalnie nie uzyskał poparcia 
byłego burmistrza Sycowa 
Sławomira Kapicy, cieszy się 
uznaniem środowiska skupio-
nego właśnie wokół Kapicy i 
to właśnie ludzie obecnego 
starosty w znacznym stopniu 
tworzą  komitet Kuźmicza. 
Aldona Czechowska podkre-
śla swoją apolityczność. Z ko-
lei Łukasz Szonfelder pusz-
cza oczko m.in.  do wyborców 
Konfederacji,  bo to właśnie 
z jego komitetu startuje do 
rady miasta Łukasz Kociński. 

Dariusz Maniak, którego 
oponenci w 2022 roku jedno-
czyli siły w referendum mają-
cym odwołać go ze stanowi-
ska, nie może spać zupełnie 
spokojnie. Tym bardziej, że 
w drugiej turze cała trójka 
zapewne zjednoczy siły i bę-
dzie nawoływać do zagłoso-
wania przeciwko obecnemu 
burmistrzowi. Kto z Mania-
kiem znajdzie się w drugiej 
turze? My stawiamy na Łu-
kasza Kuźmicza. Czy Dariusz 
Maniak jest zatem bez szans? 
W żadnym razie. Obecny bur-
mistrz ruszył Syców inwesty-
cyjnie, realizując wiele inwe-
stycji, na które mieszkańcy 

czekali od lat. To w połącze-
niu z dobrą kampanią wybor-
czą może dać mu zwycięstwo. 
Na pewno jednak jeszcze nie 
7 kwietnia. 

Jeden na jednego
Zacięta walka o zwycięstwo 
będzie się też toczyła w Dzia-
dowej Kłodzie. Przeciwko 
obecnemu wójtowi stanie 
Michał Tronina wraz z ko-
mitetem  Przyszłość Naszej 
Gminy, w  którym jednym z 
kandydatów na radnego jest 
m.in. Krzysztof Kaźmierczak. 
To on w 2018 roku rzucił rę-
kawicę Frytowi. Ten ostatecz-
nie pojedynek wygrał, ale ry-
walizacja była zacięta. Czy 
tym razem będzie podobnie? 
Na ten moment jego szan-
se, by doprowadzić do dru-
giej tury są małe. 

Zagrożą burmistrzom?
Czworo kandydatów stanie 
na starcie o stanowisko bur-
mistrza Twardogóry. Paw-
ła Czulińskiego będą chcieli 
zdetronizować Marcin Ba-
dowski, Mateusz Szczepa-
niak oraz Adrianna Gońda. 
Obaj panowie są radnymi, co 
ciekawe, obaj też związani 
ze strażą pożarną. Adrian-
na Gońda, która przedstawia 
się, jako specjalistka do za-
rządzania zasobami ludzki-
mi, to z kolei, prywatnie, cór-
ka wieloletniego burmistrza 
Jana Dżugaja. Druga tura w 
Twardogórze - naszym zda-
niem - to  pewnik. Znajdzie 
się w niej na pewno obec-
ny burmistrz. Z kim? Marcin 
Badowski i Adrianna Gońda 
są już widoczni w mediach 
społecznościowych, Mate-
usz Szczepaniak się roz-
kręca, co może się okazać 

dobrym posunięciem, bo 
kampania rozpoczęta zbyt 
wcześnie może wyborców 
znużyć. No i Międzybórz, 
czyli gmina, w której obec-
ny burmistrz rządzi już 14 
lat i gdzie potrzeba zmiany 
może być największa.  Jaro-
sław Głowacki ma w tych wy-
borach aż trzech kontrkan-
dydatów. Robert Ostrowski 
startuje po raz drugi. Paweł 
Adamczyk i Kornel Pacho-
lak debiutują w tym wyścigu. 
Brak drugiej tury w Między-
borzu jest mało prawdopo-
dobny, zważywszy, że preten-
dentów do fotela burmistrza 
jest aż czterech. Naszym zda-
niem druga tura będzie na-
leżeć do Jarosława Głowac-
kiego i Pawła Adamczyka.● 
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WYBORY
SAMORZĄDOWE

2024
GŁOSUJ

Bierutów

Twardogóra Międzybórz

Syców

gmina Oleśnica

Dziadowa Kłoda

Oleśnica Dobroszyce
1 2 3 4 5 6 7 8 9

10 11 12 13 14 15 16 17 18

19 20 21 22 23 24 25 26

1. Eugeniusz Ruszel
2. Mirosław Płaczkowski
3. Michał Kołaciński
4. Adam Horbacz
5. Michał Karaś
6. Maciej Syta
7. Marcin Kasina
8. Daniel Banaś
9. Artur Ciosek
10. Grzegorz Michalak
11. Piotr Sawicki
12. Magdalena Mielcarska
13. Łukasz Szonfelder
14. Dariusz Maniak
15. Aldona Czechowska
16. Łukasz Kuźmicz
17. Robert Fryt
18. Michał Tronina
19. Marcin Badowski
20. Paweł Czuliński
21. Adrianna Gońda
22. Mateusz Szczepaniak
23. Paweł Adamczyk
24. Robert Ostrowski
25. Jarosław Głowacki
26. Kornel Pacholak

WYBORY
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Te sklepy będą w nowej 
galerii. Otwarcie w maju
Trwają prace zmierzają-
ce do zakończenia budowy 
nowego pasażu handlowe-
go w Oleśnicy. Poznaliśmy, 
na razie nieoficjalnie, datę 
otwarcia Aura Park. 

Nowa galeria znajdująca 
się przy ul. Wojska Polskie-
go, w sąsiedztwie Lidla, zo-
stanie otwarta 23 maja. Jej 
głównym najemcą będzie 
Media Expert, którego wła-
ściciel jest inwestorem tego 
handlowego obiektu. 

Jakie jeszcze sklepy mogą 
się pojawić w oleśnickim 
Aura Parku? To m.in.  sklep 
obuwniczy sieci Deichmann,  

drogeria Rossmann, siecio-
wy sklep zoologiczny MAXI 
Zoo, wielobranżowy Dealz, 
czy odzieżowy Diverse. 

Powierzchnia zabudowy 
budynku galerii handlowej 
to 3979,79 mkw.; kubatu-
ra – 28283,46 metrów sze-
ściennych; a powierzchnia 
użytkowa 3855 mkw. 

Budowa nowej galerii 
ruszyła w lipcu ubiegłe-
go roku.  Najpierw mówi-
ło się, że jej otwarcie od-
będzie się przed świętami 
wielkanocnymu,  ostatecz-
nie jednak na zakupy do 
Aura Parku pójdziemy pod 
koniec maja. RED

Prace związane z budową galerii dobiegają końca
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zmieni gospodarza?
●Iwona Wiśniewska-Kocjan została nową dyrektorką CKiW OHP
Katarzyna Kijakowska

Przemysław Wróbel nie 
zarządza już oleśnic-
kim zamkiem. Na sta-

nowisko dyrektorki Centrum 
Kształcenia i Wychowania 
OHP została powołana Iwo-
na Wiśniewska-Kocjan. 

To powołanie to niejako 
sygnał tego, że to właśnie 
Lewica będzie miała wpływ 
na przyszłość oleśnickiego 
zamku. W ostatnim wywia-
dzie dla OlesnicaInfo.pl po-
seł Nowej Lewicy Arkadiusz 
Sikora mówił, że jego ce-
lem jest doprowadzenie do 
utworzenia w zamku cen-
trum kulturalno-turystycz-
nego. – Moim zdaniem po-
tencjał zamku jest ogromny, 
a ja zrobię wiele, by pomóc 
wyjść z tego marazmu, po-
zyskać środki na remonty 
i uczynić obiekt wizytówką 
miasta, w którym mieszkam 
– zapowiadał. Mówił też, że 
jego zdaniem dobrym pomy-
słem byłoby wyprowadzenie 

OHP z zamku i znalezienie 
uczniom innej, nowej sie-
dziby. Czy taki scenariusz 
zostanie zrealizowany?

- Ewentualne wyprowa-
dzenie hufca ZHP z zamku 
nie jest moją decyzją - mówi 
nowa dyrektorka CKiW OHP 
w Oleśnicy. - Jeśli takowa 

zapadnie, to na szczeblu 
ministerialnym, bo wiąże 
się to z zabezpieczeniem 
środków finansowych na 
ewentualne funkcjonowa-
nie OHP w innej lokalizacji. 
- To samo dotyczy kwestii 
ewentualnego wyłonienia 
nowego gospodarza zam-

ku - mwi dyrektorka. -Tu-
taj rozmowy też muszą być 
prowadzone na poziomie 
ministerstw, ale z udziałem 
samorządów, począwszy od 
dolnośląskiego po powiato-
wy i miejski. - Bez wątpienia 
obiekt, w którym funkcjonu-
je obecnie CKiW OHP ma 
istotne znaczenie zarówno 
dla miasta, jak i wojewódz-
twa, tak więc decyzje w spra-
wie jego dalszego funkcjo-
nowania muszą być podjęte 
z udziałem kilku stron - do-
daje. Iwona Wiśniewska-Ko-
cjan przyznaje, że pojawiły 
się koncepcje, które spodo-
bały się w ministerstwie. - 
Chodzi o oddzielne funk-
cjonowanie zamku i OHP 
oraz przejęcie i częściowe 
zarządzanie zamkiem przez 
samorządy i ministerstwo 
kultury - mówi. - Konsul-
tujemy tę koncepcję z mi-
nisterstwem i po wyborach 
zostanie ona zaprezentowa-
na nowym władzom samo-
rządowym. ●

Iwona Wiśniewska-Kocjan mówi o planach związanych 
z przyszłością oleśnickiego zamku
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Cena dotyczy 4 sztuk towaru (opon) i zawiera podatek VAT. Podane ceny są cenami zalecanymi (sugerowanymi) przez Renault Polska i mogą zostać zmienione przez poszczególne serwisy. Podana cena nie 
zawiera kosztu montażu/wymiany opon w pojeździe. Przedstawione ceny są aktualne od 2.10.2023 do 31.03.2024 r., jednak nie dłużej niż do wyczerpania zapasów.

Szczegóły u wybranych Autoryzowanych Partnerów Renault oraz na renault.pl/oferta-sezonowa. Lista Autoryzowanych Partnerów, u których dostępna jest oferta, znajduje się na renault.pl/oferta-sezonowa. 
Podane informacje są zaproszeniem do zawarcia umowy i nie stanowią oferty w rozumieniu Kodeksu cywilnego.

żywotność na lata

nikt lepiej nie zadba o Twoje Renault niż serwis Renault

komplet 
opon zimowych
 już od956 zł

renault.pl/oferta-sezonowa

SALON NAWROT
ul. Wrocławska 33 b | Długołęka | 71 71 88 200 | www.nawrot.pl

Renault zaleca



Obroń się sama!
Rusza bezpłatny kurs 
samoobrony dla kobiet
 w Oleśnicy
Akademia Sztuk Walki DOSAN 
Jana Nycka rozpoczyna 
zapisy na kolejną edycję 
Bezpłatnego Kursu Samo-
obrony dla Kobiet. Podczas 
szkolenia panie zapoznają 
się z zasadami bezpiecznego 
poruszania się i zachowania 
w różnych sytuacjach, nauczą 
się skutecznie obezwładniać 
agresora np.: jak bronić się 
przed agresorem uzbrojonym 
w nóż, jak uwolnić się z chwy-
tu napastnika. Kurs rusza 12 
marca o godz.20. Zajęcia będą 
się odbywać w hali sportowej 
Atol w Oleśnicy.  RED

WARTO 
WIEDZIEĆ
sprawdź na www.olesnicainfo.pl

Komendant powiatowej straży pożarnej awansował na zastęp-
cę komendanta wojewódzkiego. - Efekty naszej współpracy są 
namacalne – to pomoc drugiemu człowiekowi w sytuacji zagro-
żenia - podsumował swoją aktywność w powiecie oleśnickim 
Andrzej Fischer. Jego obowiązki przejął Łukasz Słoma. ●
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Ogłoszono konkursy 
na dyrektorów

Komendant awansował. Jego 
następcą został Łukasz Słoma

Starostwo Powiatowe w 
Oleśnicy rozpoczęło proce-
durę konkursową związaną 
z wyborem dyrektorów pię-
ciu placówek oświatowych.

Ogłoszenie konkursów jest 
związane z upływem pięcio-
letnich kadencji obecnych 
dyrektorów szkół. Mowa o 
Marzenie Helińskiej (dyrek-
torce I LO w Oleśnicy), Be-
acie Mazurek (Zespół Szkół 
Ponadpodstawowych w Sy-
cowie), Wojciechu Kobry-
niu (Zespół Szkół Ponadpod-
stawowych w Bierutowie), 
Jolancie Michałek (Zespół 
Szkół Podstawowych w Mię-

dzyborzu) oraz Alicji Naj-
mrodzkiej, która szefuje 
Poradni Psychologiczno-
-Pedagogicznej w Oleśnicy. 

Konkursy zostaną roz-
strzygnięte wiosną, a powo-
łani dyrektorzy będą pełnić 
swoje funkcje od września 
przez 5 lat. 

Procedura konkurso-
wa jest prowadzona także 
przez Urząd Miasta Oleśni-
cy. Dotyczy on wyboru no-
wego dyrektora Szkoły Pod-
stawowej nr 4 w Oleśnicy. Z 
naszych informacji wynika, 
że do konkursu nie przystą-
pi wieloletni dyrektor Kazi-
mierz Ubowski. RED

Żołnierze z Oleśnicy zabezpieczają 
przemieszczanie się wojsk NATO 
Żołnierze Wojskowej Ko-
mendy Transportu z Wro-
cławia i 2. Oleśnickiej Kom-
panii Regulacji Ruchu  
zabezpieczają przemiesz-
czenie wojsk sojuszniczych.

– W związku z ćwiczeniem 
aktywowana została Drogo-
wa Grupa Kontroli Ruchu, 
która jest elementem reali-
zującym zabezpieczenie pla-
nów przejazdów drogowych 
i ruchu kolumn – informu-
je oleśnicka 2. Kompania 
Regulacji Ruchu. – Prze-
znaczona jest do nadzoru 
i koordynacji w punktach 
granicznych przedsięwzięć 

realizowanych w ramach 
wysyłania i przyjmowania 
wojsk. 
Drogowa GKR koordynuje 
działania jednostek woj-
skowych i przewoźników 
ładunków wojskowych, a 
także współpracuje z wła-
ściwymi miejscowo organa-
mi celnymi i granicznymi 
w zakresie zabezpieczenia 
realizacji planu przejazdów 
drogowych i ruchu kolumn.

– Prosimy o zachowanie 
ostrożności i niewjeżdża-
nie między pojazdy jadące 
w kolumnach wojskowych 
– apelują do kierowców ole-
śniccy żołnierze.  RED

Żołnierze apelują do kierowców 
o ostrożność
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Rolnicy blokują i mówią: 
robimy to dla Was
Do 9 marca mogą potrwać 
protesty na drogach wokół 
Wrocławia. Rolnicy proszą 
kierowców o znakowanie 
aut flagami na znak solidar-
ności z nimi. 

Jan Kępa podkreśla, że nie 
są one wymierzone w kogo-
kolwiek. – Nie chcemy, by 
sąsiedzi mieli nam za złe, 
że utrudniamy im życie, ale 
muszą zrozumieć, że dzia-
łamy dla dobra wspólnego 

– mówi. Rolnicy chcą odstą-
pienia od założeń Zielonego 
Ładu. Apelują o zakaz spro-
wadzania produktów wytwa-
rzanych w sposób inny, niż 
zaleca UE. Sprzeciwiają się 
też ograniczeniu hodowli. – 
To nie jest protest polityczny 
– podkreśla Kępa. – Temu, 
co się obecnie dzieje nie są 
winni tylko ci, którzy rzą-
dzą teraz lub rządzili wcze-
śniej. Są winni wszyscy po-
litycy. RED

Protesty mają potrwać co najmniej do 9 marca
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Walczą o zdrowie 
i o pieniądze na leczenie
● Rozliczając podatek pamiętajmy, że jego część może trafić do potrzebujących
Katarzyna Kijakowska

Są dziećmi mocno do-
świadczonymi przez ży-
cie. Zamiast cieszyć się 

beztroską dzieciństwa, wal-
czą o zdrowie. Przynajmniej 
raz w roku każdy z nas może 
je w prosty sposób wesprzeć, 
przekazując im 1,5 procen-
ta podatku. Dziś przedsta-
wiamy trzy historie. Dane 
dzieci, którym można prze-
kazać 1,5% podatku prezen-
tujemy na bieżąco na fan-
page OlesnicaInfo.pl    

Walka z nowotworem
Milenka ma 11 lat. To wiek 
na zabawę, spotkania z ko-
leżankami i kolegami, czy 
rozwijanie pasji. Tej dziew-
czynce nie zostało to jednak 
dane, bo w 2022 r. usłyszała 
diagnozę  – nowotwór kości 
i chrząstki stawowej. Pomi-
mo tego  Milenka jest dziel-
na i walczy z chorobą oraz 
wszystkimi niedogodnościa-
mi związanymi z łamliwo-
ścią kości. W wolnych chwi-
lach, gdy nie jest w szkole 
ani w szpitalu, uwielbia ma-
lować i piec.  

- Życie Mileny to jednak 
nie tylko chwile radości, ale 
również walka z łamliwością 
kości oraz innymi niedogod-
nościami związanymi z jej 
chorobą - podkreślają bli-
scy dziewczynki. - Wszyst-
ko to wiąże się z ogromnymi 
kosztami leczenia, specjali-
stycznymi dojazdami do kli-
niki oraz potrzebą przestrze-
gania restrykcyjnej diety. 

Jej bliscy zginęli w  wypadku
Ten wypadek wstrząsnął 
Polską, ale wstrząsnął też 

Oleśnicą, bo stąd pocho-
dziła rodzina, która dzień 
przed wigilią zginęła w tra-
gicznym zdarzeniu w Mię-
dzyzdrojach. Cało wyszła z 
niego tylko 12-letnia Ola i 
to dla niej ruszyła niedaw-
no zbiórka pieniędzy.

– Po tej tragedii wielu z 
was pytało i pyta nadal, jak 
może pomóc – mówią Nata-
lia i Łukasz, ciocia i wujek 
dziewczynki. – W zasadzie 
jedyną rzeczą, która mogła-
by naprawić sytuację byłoby 
cofnięcie czasu, ale wiemy 
wszyscy, że jest to niemożli-
we. Wiadomo też, że żadne 
pieniądze nie będą w sta-
nie zastąpić Oli rodziców 
i brata, ale może wspólny-
mi siłami uda nam się ze-
brać środki, które sprawią, 

że, w bliskiej perspektywie, 
nie będzie musiała się mar-
twić, jak ma opłacić wspar-
cie prawnicze czy psycholo-
giczne, a w dalszej-własną 
edukację. To chyba jedyna 
forma pomocy jaką może-
my jej teraz ofiarować.

Walka z nowotworem
Ciągła rehabilitacja czy tre-
ningi sportowe to tylko nie-
wielki procent codzienności 
Natana. Ten mały chłopczyk 
potrafi stanąć o kulach a na-
wet trzymając się kurczowo 
barierki wejść po schodach, 
by jak najbardziej odciążyć 
swoich rodziców.

– Niestety niepełnospraw-
ność Natusia ukazała się w 
kolejnej formie, a mianowi-
cie w postaci krzywiących 

się stópek co uniemożliwia 
mu wstawanie z wózka in-
walidzkiego – czytamy na 
portalu zrzutka.pl – Natuś 
został zakwalifikowany na 
operację stópek oraz wy-
robienia niezbędnych do 
funkcjonowania po opera-
cji ortez.

Milenka, Ola i Natan to 
podopieczni organizacji po-
żytku publicznego, a 1,5% 
twojego podatku to pienią-
dze, o których znaczeniu de-
cydujesz. Dzięki temu, za-
miast do skarbu państwa, 
kwota ta trafi do wybranej 
organizacjiczy fundacji.  Pa-
miętaj: każda − nawet naj-
drobniejsza kwota − przeka-
zana na rzecz potrzebującego 
dziecka, ma dla niego ogrom-
ne znaczenie! ●

Marzeniem Milenki jest powrót do aktywności. Każdy z nas może pomóc dziewczynce
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BIERUTÓWinfo
INFORMACJE Z MIASTA I GMINY BIERUTÓW

OCHOTNICZA STRAŻ POŻARNA W GMINIE BIERUTÓW

Inwestycje w OSP to inwestycje 
w bezpieczeństwo mieszkańców gminy
Ostatnie lata to bardzo 
dobry czas dla jednostek 
Ochotniczych Straży Po-
żarnych w gminie Bie-
rutów. Trafiły do nich 
nowoczesne pojazdy ra-
townicz-gaśnicze, któ-
re w znaczący sposób po-
prawiają bezpieczeństwo 
mieszkańców Miasta i 
Gminy Bierutów. 

W 75. rocznicę powstania 
Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Bierutowie jednostka 
otrzymała długo wyczekiwa-
ny samochód ratowniczo-ga-
śniczy. – O potrzebie zaku-
pu nowego auta dla straży 
w Bierutowie mówiło się od 
lat– komentował ówczesny 
komendant powiatowej stra-
ży pożarnej Andrzej Fischer, 
który podkreślał trud zwią-
zany z zebraniem potrzeb-
nych środków (koszt zakupu 
to ok. 810 tys. zł), procedury 
i wyegzekwowanie umowy. - 
Bardzo się cieszę z tego fak-
tu, bo OSP Bierutów to gwa-
rancja wykorzystania tego 
sprzętu. To najstarsza, bar-
dzo dobra jednostka, zawsze 
dyspozycyjna – podkreślał 
były już szef powiatowych 
strażaków.

NA WAS MOŻNA LICZYĆ
O ogromnym znaczeniu 
pracy strażaków-ochotni-
ków dla lokalnej społecz-
ności mówi burmistrz Piotr 
Sawicki. Wspomina on o po-
czątkach straży w Bieruto-
wie, o pożarach, które miały 
miejsce w mieście na prze-
strzeni dziesięcioleci, także 
o tych z 2019 roku.  

– Tylko skuteczna pomoc 
strażaków-ochotników i stra-
żaków zawodowych spowo-
dowały, że straty nie były 
ogromne, a ogień udało się 
zahamować – mówi Piotr Sa-
wicki. – Byłem świadkiem 
tych wydarzeń i nigdy nie 
trzeba było mnie przekony-
wać, że inwestycja w straż 
pożarną ma ogromne zna-
czenie. 

Nowy średni samochód ra-
towniczo – gaśniczy MAN 
TGM 13.290, którym dys-
ponuje od 2021 roku OSP 
w Bierutowie, posiada na 
wyposażeniu zbiornik wody 
3000 litrów, zbiornik środka 

pianotwórczego 300 litrów, 
autopompę o wydajności 
1600 l/min, linię szybkie-
go natarcia, działko wodno-
-pianowe i wyciągarkę. Do 
tego sprzęt: zestaw narzę-
dzi hydraulicznych, armatu-
ra wodno-pianowa, zestaw 
ratownictwa medycznego, 
motopompy, agregat prą-

dotwórczy, wentylator od-
dymiający itp.

WABIENICE Z NOWYM
SAMOCHODEM
Do Wabienic średni samo-
chódratowniczo-gaśniczego 
GBA 3/16 Volvo trafił jesienią 
2022 roku. Auto, kupione za 
blisko 900 tys. zł, to samo-

chód przeznaczony do pro-
wadzenia akcji gaśniczych, 
ratownictwa drogowego oraz 
zwalczania klęsk żywioło-
wych.  Moc silnika to 290 
koni mechanicznych, zbior-
nik wody  o pojemności 3000 
litrów i zbiornik środka pia-
notwórczego o pojemności 
300 litrów. Pieniądze na za-

kup samochodu pochodziły 
z Krajowego Systemu Ratow-
niczo-Gaśniczego, Urzędu 
Miejskiego w Bierutowie, z 
Funduszu Sołeckiego Wa-
bienic, Starostwa Powiato-
wego w Oleśnicy oraz ze 
środków własnych OSP i z 
darowizn pozyskanych od 
darczyńców. – To, że udało 

nam się ten zakup zrealizo-
wać jest naszym ogromnym 
sukcesem – mówi burmistrz 
Piotr Sawicki. – Jednostka z 
takimi zasługami i tradycja-
mi musi dysponować naj-
lepszym sprzętem. Jestem 
przekonany, że przekazany 
strażakom z Wabienic   sa-
mochód wzmocni poczucie 
bezpieczeństwa mieszkań-
ców gminy Bierutów. 

OSP w Gorzesławiu należy 
do  jednej z aktywniejszych 
w gminie Bierutów, spoza 
Krajowego Systemu Ratow-
niczo-Gaśniczego. Obecnie 
działa w niej 30 strażaków, 
w tym siedem pań. W tym 
roku to właśnie do tej jed-
nostki dotarł nowy lekki sa-
mochód ratowniczo-gaśni-
czy. Pojazd został zakupiony 
dzięki montażowi finanso-
wemu środków z budżetu 
państwa, gminy i WFOŚiG. 

DBAJĄ O BEZPIECZEŃSTWO
Wyliczając zakupy poczy-
nione na rzecz Ochotni-
czych Straży Pożarnych, 
które działają na terenie 
gminy Bierutów, nie moż-
na nie wspomnieć ogrom-
nego zaangażowania straża-
ków-ochotników w poczucie 
bezpieczeństwa mieszkań-
ców miasta i gminy Bieru-
tów. Zarówno jeśli chodzi 
o bezpieczeństwo pożaro-
we, jak i powodziowe. Tutaj 
duże zasługi ma jednostka 
ze Zbytowej, która na bie-
żąco monitoruje tereny za-
grożone podtopieniami na 
terenie gminy. ■

Uroczystość przekazania nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Wabienice
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OSP Wabienice

OSP W GMINIE 
BIERUTÓW
W Mieście i Gminie 
Bierutów funkcjonują trzy 
jednostki OSP włączone 
do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśnicze-
go: OSP Bierutów, OSP 
Wabienice, OSP Zbytowa. 
Największą i najbardziej 
rozwiniętą jednostką jest 
Ochotnicza Straż Pożarna 
w Bierutowie. Jednostki 
działające poza systemem 
działają w Gorzesławiu  
i Posadowicach. Komen-
dantem Miejsko-Gmin-
nym Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Bierutowie 
jest Jarosław Kwieciński. 

OSP Bierutów

Przekazanie nowego samochodu dla jednostki OSP Samochód dla OSP Gorzesław
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RADNA MAŁGORZATA MIKOŚ

Jestem dumna, że Bierutów wykonał 
ukłon w stronę młodych rodziców
Małgorzata Mikoś jest 
radną aktywnie działającą 
w wielu komisjach. Jakie 
działania mijającej ka-
dencji uważa za najważ-
niejsze?

Praca w komisji skarg, wnio-
sków i petycji, w komisji 
oświaty, kultury, ochrony 
zdrowia i opieki społecz-
nej, a także w komisji go-
spodarki to część działal-
ności radnej Małgorzaty 
Mikoś w mijającej kaden-
cji Rady Miejskiej Bieruto-
wa. - Działałam jeszcze w 
komisji społecznej, statuto-
wej, weryfikującej wymia-
nę pieców w mieszkaniach 
- wylicza pani radna, pod-
kreślając, że starała się być 
obecna tam, gdzie była po-
trzebna. - Zostałam wybra-
na przez mieszkańców i je-
śli tylko czas mi pozwalał 
angażowałam się w wiele 
przedsięwzięć - podkreśla. 

Ostatnie pięć lat Małgo-
rzata Mikoś uznaje za bar-
dzo dobre dla Bierutowa. 

- Jestem dumna z tego, 
że udało nam się zreali-
zować nasz najważniejszy 
postulat, z którym szliśmy 
do wyborów w 2018 roku - 

mówi. - Mam na myśli bu-
dowę nowego obiektu miej-
skiego przedszkola. Kiedy 
zamykano jego poprzed-
nią siedzibę byłam mamą 
przedszkolaka. Byłam więc 
bezpośrednim świadkiem 
zamykania tamtego budyn-
ku i przeprowadzki przed-
szkola. Bardzo się cieszę, 
że jako  samorząd podjęli-
śmy odważną decyzję, by wy-
budować nowe przedszko-
le, wykonując w ten sposób 
ukłon w stronę młodych ro-
dziców z Bierutowa. Mówiąc 
o sukcesach mijającej ka-

dencji radna wspomina też 
budowę stacji LNG w Bie-
rutowie. - Dziś do instalacji 
gazowej podłączonych jest 
już kilka obiektów publicz-
nych na terenie Bierutowa - 
przypomina, zwracając też 
uwagę na działania zreali-
zowane w okręgu numer 1, 
z którego w 2018 roku, star-
towała do rady. - Najwięk-
szą bolączką naszego okrę-
gu był stan nawierzchni ul. 
Wodnej - mówi. - Ten temat 
ciągnął się od wielu lat, a 
w tej kadencji został, dzię-
ki pozyskaniu środków ze-
wnętrznych, zrealizowany. 
Tak samo, jak naprawa drogi 
na przejeździe kolejowym. 
Dziś można go już pokonać 
bez obaw, że urwiemy za-
wieszenie w samochodzie 
- uśmiecha się. Małgorzata 
Mikoś mówi także o ulicach 
Północnej i Bema. Są wyko-
nywane projekty na ich prze-
budowę, co jest pierwszym 
krokiem do modernizacji. 
- Wiem, że takich dróg jest 
jeszcze wiele do zrobienia, 
ale cieszę się, że tak moc-
no ruszyliśmy z remontami, 
że tak wiele udało się zre-
alizować - zaznacza Małgo-
rzata Mikoś. ■

Małgorzata Mikoś

WŁADZE BIERUTOWA POZYSKAŁY NA TEN CEL 2,4 MLN ZŁ ZEWNĘTRZNYCH ŚRODKÓW

Rozpoczął się remont wieży ratuszowej
Po osiemdziesięciu 
latach od zniszczenia 
przez wojska radzieckie, 
wieża ratusza wreszcie 
doczekała się komplek-
sowego remontu. 

Przygotowania do remon-
tu ratusza rozpoczęły sie w 
2022 roku od powstania do-
kumentacji projektowej. W 
2023 roku gmina otrzymała 
2,4 mln zł na remont  wie-
ży, a  pod koniec stycznia 
rozpoczęły się prace. 

KOMPLEKSOWY REMONT
Prace obejmą wzmocnie-
nie konstrukcji wieży wraz 
z odtworzeniem przypory, 
ekspozycją ceglanego lica 
ściany wejściowej, ale także 
wykonanie pokrycia tarasu i 
zadaszenia wieży. Wykona-
ne zostaną też wewnętrzne 
schody drabiniaste i scho-
dy zewnętrzne.

W dalszych etapach za-
planowano odtworzenie 
sklepień gotyckich piw-
nic pierwotnego obiektu, 
nad którymi powstanie ta-
ras. To tam stanie makie-
ta historycznego bierutow-
skiego ratusza. Działaniom 
tym towarzyszyć będzie upo-

rządkowanie terenu wokół 
budynku.  

– Wreszcie, po zagwaran-
towaniu finansowania dla 
głównych inwestycji strate-
gicznych dla gminy takich 
jak modernizacja oczysz-
czalni ścieków oraz stacji 
uzdatniania wody i gmin-
nej gospodarki odpadami 

wchodzimy z robotami w ry-
nek – nie kryje zadowolenia 
burmistrz Piotr Sawicki, do-
dając, że jest to możliwe dzię-
ki pozyskaniu środków ze-
wnętrznych na remont wieży 
ratuszowej. 

– Rozpoczynamy od kom-
pleksowego remontu wieży, 
ale będzie to pierwszy krok 

w rewitalizacji całego ryn-
ku, co chcemy zrealizować 
ze środków nowego budże-
tu UE i rozpoczęliśmy już 
przygotowania do aplikowa-
nia o te środki. Dodatkowo 
przywrócimy blask ul. Przy-
jaciół Żołnierza na odcinku 
od rynku do remontowanej 
bramy zamkowej, którą już 

niebawem, dzięki pozyska-
nym środkom, czeka kolejny 
etap restauracji- wyjaśnia.

RATUSZ 
ZNISZCZONY W 1945 R. 
Bierutowski ratusz powstał 
jeszcze w średniowieczu. 
Przez wieki był siedzibą bur-
mistrza i rady miejskiej. W 

1945 roku, podobnie jak wie-
le innych obiektów w Bie-
rutowie, został zniszczony 
przez wojska radzieckie. W 
latach pięćdziesiątych mury 
ratusza zostały rozebrane, 
zostawiając obraz samotnej 
wieży, bez zegara i z wypa-
lonym wnętrzem. Wieża zo-
stała odrestaurowana do-
piero w 2004 r. Uroczyste 
otwarcie wieży odbyło się 
1 maja 2004 roku z okazji 
wstąpienia Polski do Unii 
Europejskiej. Wtedy też po 
raz pierwszy, zabrzmiał hej-
nał bierutowski, który od 
tej pory odtwarzany jest co-
dziennie o godz 12. Kom-
pozytorem hejnału jest Jan 
Juncewicz. ■

ZRÓWNOWAŻONY ROZWÓJ GMINY

Wieża ratuszowa zostanie kompleksowo wyremontowana, by stać się w przyszłości sercem odnowionego bierutowskiego rynku

Rozpoczynamy 
od kompleksowego 

remontu wieży, 
ale będzie to pierwszy 

krok rewitalizacji 
rynku, co chcemy 

zrealizować 
w kolejnych latach
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WSPIERAMY 
NASZE 
SOŁECTWA

- W tej kadencji postawiliśmy na ścisłą współpracę Urzędu Miejskiego w Bierutowie z naszymi sołectwami - podkreśla burmistrz Piotr Sawicki. - Zależało nam, 
by sołtysi, ale także Koła Gospodyń Wiejskich, czy inni społecznicy czuli, że mogą na nas liczyć. Stąd m.in. powołanie Punktu dla organizacji pozarządowych oraz lokal-
nych aktywistów. Aktywność mieszkańców z terenów wiejskich staramy się wspierać poprzez mechanizm grantów sołeckich oraz poprzez przydzielanie promes bur-
mistrza na działania społeczne za budowę partnerstwa z gminą w pozyskiwaniu funduszy zewnętrznych. Z myślą o rozwoju wsi uruchomiliśmy także Fundusz Sołecki.

SOŁECTWO JEMIELNA

Wiosną mieszkańcy Jemielnej 
zagrają na nowym boisku
Świetlica i nowe boisko 
to centrum życia miesz-
kańców Jemielnej. Mło-
dzi chętnie wracają do tej 
niewielkiej wsi.

Dzisiaj w Jemielnej miesz-
ka 230 osób. - Tyle, łącznie 
z pensjonariuszami Domu 
Pomocy Społecznej, mamy 
mieszkańców - mówi Wło-
dzimierz Danielak, sołtys 
wsi. - Mam nadzieję, że nie-
długo będzie nas więcej, bo 
młodzi wracają do rodzin-
nej miejscowości, zaczyna-
ją się budować. To bardzo 
nas cieszy, bo jak są mło-
dzi mieszkańcy to wieś się 
rozwija. 

DROGI SĄ NAJWAŻNIEJSZE
Najważniejsza inwestycja 
ostatnich lat to remont drogi 
prowadzącej przez Jemiel-
ną. - Długo czekaliśmy, ale 
jest - uśmiecha się pan soł-
tys, ciesząc się też, że w tym 
roku gmina wykona kolejne 
projekty na remonty i mo-
dernizacje dwóch następ-

nych odcinków. - Trzeba 
po mału wychodzić z tych 
tymczasowych dróg z ka-
mienia i robić asfaltowe - 
mówi. - Każdy kolejny, któ-
ry powstaje w naszej wsi, 
daje poczucie, że idziemy 
z inwestycjami do przodu. 

Zrealizowane w minionym 
roku przedsięwzięcie to bo-
isko sportowe.Teren pod nie 
przekazał Powiat Oleśnicki, 
który w Jamielnej prowadzi 
Dom Pomocy Społecznej. 
Boisko powstało na dział-
ce między DPS a świetlicą.  
Część prac na nowo powsta-
łym boisku wykonali miesz-
kańcy w czynie społecznym. 
Zakupy m.in. bramek czy 
siatki to już gestia gminy. 

- Prace zaczęliśmy jesie-
nią, skończymy na wiosnę - 
mówi pan Włodzimierz, któ-
ry jest zadowolony z tego, 
że w tym sezonie z nowe-
go miejsca rekreacji będą 
korzystali zarówno amato-
rzy piłki nożnej, jak i siat-
kówki i koszykówki, dla któ-
rych ustawiono jeden kosz. 

- Ten teren dopiero zaczę-
liśmy zagospodarowywać, 
ale to co jest już bardzo cie-
szy, bo wiem, że mieszkań-
cy chętnie będą z tego miej-
sca korzystać. Tutaj można 
zorganizować mecz, można 
zaprosić na festyn - mówi 
Włodzimierz Danielak, który 
dodaje też, że nowe boisko 
leży w sąsiedztwie Domu Po-
mocy Społecznej, a więc i 

jego mieszkańcy będą mo-
gli z niego korzystać. 

ŚWIETLICA SŁUŻY 
MIESZKAŃCOM
Centrum życia mieszkańców 
Jemielnej to także świetli-
ca wiejska znajdująca się w 
budynku wielorodzinnym. 
Jedno z mieszkań przezna-
czono właśnie na miejsce 
spotkań mieszkańców.  

- Nasza świetlica jest nie-
wielka, ale dobrze, że w ogóle 
jest i służy - uśmiecha się pan 
sołtys. - Można w niej zro-
bić zebranie wiejskie, można 
zorganizować niewielką uro-
czystość rodzinną dla około 
czterdziestu osób. Wyremon-
towaliśmy również pomiesz-
czenia na piętrze budynku, 
dzięki czemu mamy miejsce 
na przechowywanie tego, co 
jest potrzebne w kuchni, a i 
panie mają się, gdzie spo-
tkać. Wprawdzie formalne-
go Koła Gospodyń Wiejskich 
jeszcze we wsi nie mamy, ale 
nieformalnie mieszkanki Je-
mielnej prężnie działają. ■

Od dwóch lat Paczków 
ma swoje święto - Świę-
to Ziemniaka, na któ-
re zaprasza mieszkańców 
wraz z parafią. 

- W pierwszym roku to było 
tylko ognisko z kiełbaska-
mi i oczywiście pieczonym 
ziemniakiem. Rok później 
ogłosiliśmy już konkurs na 
potrawę z ziemniaków.To, że 
zgłosiło się do niego osiem 
osób uznaję za sukces - mówi 
Barbara Najman, sołtyska 
Paczkowa. Wydarzenie or-
ganizowane jest w pierwszą 
niedzielę października, kie-
dy w miejscowej parafii od-
bywa się odpust. 

- Tego dnia gościmy u sie-
bie także mieszkańców są-
siednich Kruszowic, którzy 
też należą do naszej parafii. 
Jest bardzo miło, bo przygo-
towujemy wspólnie potrawę, 
którą częstujemy wszystkich 
gości - opowiada.

Święto Ziemniaka integru-
je mieszkańców, podobnie 
jak najmłodszych integrują 

Mikołajki organizowane we 
wsi wspólnie z Ośrodkiem 
Kultury i Sportu w Bieruto-
wie. - Jeszcze przed pande-
mią organizowaliśmy festyn 
rodzinny, teraz musimy do 
niego powrócić - snuje plany 
Barbara Najman, która cie-
szy się, że w jej wsi przyby-
wa mieszkańców. Obecnie 
jest ich około trzystu. - Ale 
trwa kilka budów, powsta-

ją nowe domy, będą więc 
i nowi mieszkańcy - mówi 
zadowolona. To właśnie z 
myślą o nich samorząd re-
montuje drogi. W minionej 
kadencji wykonano jedną z 
nich, od pierwszego budyn-
ku w stronę kościoła. Soł-
tyska jest też zadowolona, że 
w mijającej kadencji gmina 
wyremontowała dach świe-
tlicy wiejskiej. - Czekaliśmy 
na to od lat, burmistrz Sa-
wicki doprowadził tę inwe-
stycję do finału - mówi Bar-
bara Najman. 

Paczków to wieś położona 
pośród lasów i stawów, z dala 
od zgiełku miast. Skłania 
do spacerów po lesie, grzy-
bobrania oraz przejażdżek 
rowerowych leśnymi szlaka-
mi.  Mieszkańcy w ramach 
wsparcia z Budżetu Miasta 
i Gminy Bierutów są w sta-
nie zakupić nowe zabawki i 
urządzenia, aby w wolnym 
czasie dzieci, młodzież jak 
również starsi mieszkańcy 
wsi mogli atrakcyjniej spę-
dzać czas na świeżym po-

wietrzu. W ostatnich latach 
sołectwo systematycznie ko-
rzysta z grantów przyzna-
wanych przez burmistrza 
Bierutowa. Na doposaże-
nie placu zabaw i zakup 
ławek wieś otrzymała 1500 
zł (2021 rok). W 2022 roku 
Paczków otrzymał 6 tys. zł 
na doposażenie siłowni ze-
wnętrznej (zakup orbitreka 
i narciarza oraz twistera z 
wioślarzem), a w minionym 
roku 3 tys. zł na zakup no-
wej huśtawki na plac zabaw. 

Paczków wykorzystuje rów-
nież Fundusz Sołecki. W la-
tach 2019 - 2023 były to kwo-
ty od 16 do 23 tys. zł rocznie. 
Pieniądze były przeznaczane 
m.in. na organizację imprez 
integracyjnych, zakup kru-
szywa na drogi, malowanie 
pomieszczeń świetlicy wiej-
skiej, czy też budowę ogro-
dzenia placu zabaw, zakup 
ławek, zakup nowych urzą-
dzeń na siłownię zewnętrz-
ną oraz wymiana chodnika 
i opaski przy świetlicy wiej-
skiej w Paczkowie. ■

Spotkanie z Mikołajem 
w Jemielnej było bardzo udane
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Zabawy integracyjne z OKiS-em w świetlicy wiejskiej

Jesienią ubiegłego roku w Jemielnej urządzono nowe boisko
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SOŁECTWO PACZKÓW

Święto Ziemniaka integruje 
mieszkańców Paczkowa

Nowa huśtawka stanęła na placu zabaw

Siłownia zewnętrzna jest doposażana m.in. dzięki sołeckim grantom
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W świetlicy odbywają się m.in. 
zajęcia  dla dzieci
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ROZMOWA Z BURMISTRZEM PIOTREM SAWICKIM

Komunikacja obejmująca tylko gminę to dopiero 
początek. Czas na skomunikowanie z Oleśnicą
Panie burmistrzu, w kwietniu 
minie pięć lat odkąd w Bie-
rutowie, jako jednej z nie-
licznych gmin w Polsce, dzia-
ła darmowa komunikacja 
gminna.
Tak, to był jeden z moich 
najważniejszych postula-
tów w roku 2018 i gdy tyl-
ko zostałem burmistrzem 
prawie natychmiast przy-
stąpiłem do jego wdraża-
nia w życie. Przez te 5 lat 
działa ona nieprzerwanie, 
także pomimo tego, ze 
znaczna część tego okre-
su przypadła na pande-
mię covid-19. W tym cza-
sie wydano prawie 24 tys. 
darmowych biletów, co 
świadczy, że skorzystało 
z niej wielu mieszkańców 
naszej gminy.

Jak często kursują busy 
i ile linii działa?
Od kilku lat busy kursu-
ją przez sześć dni w tygo-
dniu – od poniedziałku do 
soboty, na czterech liniach 
obejmujących wszystkie 
miejscowości gminy. Każ-
dy użytkownik może rano 
przyjechać do Bierutowa, 
ale po drodze oczywiście 

także do innej miejscowo-
ści na trasie, a około połu-
dnia wrócić do domu.

To dosyć nietypowe rozwią-
zanie. Dlaczego tak to zosta-
ło zorganizowane?
Nasza komunikacja działa 
w ten sposób, ponieważ 
od początku funkcjono-
wania jej głównym celem 
była walka z wyklucze-
niem społecznym, szcze-
gólnie starszych osób, 
które pozbawione trans-

portu nie mogły dostać 
się do Bierutowa, by za-
łatwić własne sprawy w 
urzędach, przychodni czy 
po prostu, by zrobić za-
kupy.

Czasem słychać komentarze, 
że busy nie są pełne i są dni, 
że jeździ nimi mało osób.
To prawda, ale ja zawsze 
powtarzam, że wartością 
tego projektu nie są re-
kordy przewozów pasa-
żerów, ale to, że każdy 

mieszkaniec wsi ma świa-
domość, że na przystan-
ku wisi rozkład, według 
którego codziennie pod-
jeżdża bus, więc  gdy tyl-
ko będzie miał potrzebę 
może być mobilny i nie-
zależny. Należy tu tak-
że dodać, że pozyskujemy 
na te przejazdy dotację z 
„Funduszu Rozwoju Prze-
wozów Autobusowych”.

Czy komunikacja obejmująca 
tylko gminę to nie za mało?
To początek. Kolejnym 
etapem musi być lepsze 
skomunikowanie z Ole-
śnicą, czyli miastem po-
wiatowym. W Bieruto-
wie mamy kolej, więc 
nie jest to tak dojmują-
cy problem jak w sąsied-
nich gminach, które ko-
lei nie mają, jednak dla 
mieszkańców wsi musi 
także być dobra ofer-
ta bezpośredniego sko-
munikowania z Oleśnicą. 
To zadanie na najbliższe 
miesiące, a jak już udo-
wodniłem tworząc komu-
nikację gminną, potrafi ę 
realizować zobowiąza-
nia. ■

Burmistrz Piotr Sawicki zapowiada większą liczbę kursów 
poza gminę Bierutów
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BEZPŁATNA
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY OD 01.01.2024

odjazd

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Zbytowa osiedle

Zbytowa szkoła

Zbytowa pałac

Bierutów Dino
Bierutów PKS

8:02

8:12

8:25

8:35
8:41

Bierutów PKS8:00

8:21
8:24

Zbytowa boisko

Zbytowa osiedle

TRASA NR 1 BIERUTÓW-ZAWIDOWICE-ZBYTOWA-ZAWIDOWICE-BIERUTÓW

KURSUJE W PONIEDZIAŁKI, WTORKI, ŚRODY, CZWARTKI, PIĄTKI I SOBOTY Z WYJĄTKIEM DNI ŚWIĄTECZNYCH

Zbytowa szkoła8:18

Zawidowice

Zawidowice

8:43

przyjazd

bz - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

Zbytowa łąki

8:32

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Zbytowa osiedle

Zbytowa szkoła

Zbytowa pałac

Bierutów Dino
Bierutów PKS

12:11

12:01

11:48

11:38
11:32

11:52
11:49

Zbytowa boisko

Zbytowa osiedle

Zbytowa szkoła11:55

Zawidowice

Zawidowice

11:30

Zbytowa łąki

11:41

8:04

8:27

12:13 Bierutów PKS

12:09

11:46

8:09
12:04

BEZPŁATNA
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY OD 01.01.2024

odjazd

Karwiniec park
Karwiniec domki

Posadowice - bz

Paczków skrzyżowanie

Kijowice wieś

Bierutów PKS

8:03

I

8:38

8:46
8:48

Bierutów PKS8:00

8:25
8:34

Kruszowice

Kijowice skrzyż.

TRASA NR 2 BIERUTÓW-KARWINIEC-RADZIESZYN-POSADOWICE (BZ) - SĄTOK-POSADOWICE-PACZKÓW-KRUSZOWICE-
KIJOWICE-BIERUTÓW

KURSUJE W PONIEDZIAŁKI, WTORKI, ŚRODY, CZWARTKI, PIĄTKI I SOBOTY Z WYJĄTKIEM DNI ŚWIĄTECZNYCH

Sątok8:21

Bierutów Dino

Radzieszyn

przyjazd

bz - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

Posadowice szkoła

8:43

8:05

8:41

8:13

Karwiniec park
Karwiniec domki

Posadowice

Paczków skrzyżowanie

Kijowice wieś

Bierutów PKS

12:15

12:01

11:40

11:32
11:30

11:53

11:44

Kruszowice

Kijowice skrzyż.

Sątok11:57

Bierutów Dino

Radzieszyn

Posadowice szkoła

11:35

12:13

11:37

12:05

Bierutów PKS12:18

BEZPŁATNA
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY OD 01.01.2024

odjazd

Gorzesław
Gorzesław PGR

Jemielna wieś

Stronia wieś

Strzałkowa

Bierutów PKS

8:52

9:26

9:41
9:43

Bierutów PKS8:45

9:19
9:21

Zarzysko

Solniki Małe

TRASA NR 3 BIERUTÓW-GORZESŁAW-WABIENICE-JEMIELNA-WABIENICE-STRONIA-ZARZYSKO-STRZAŁKOWA-
SOLNIKI MAŁE-BIERUTÓW

KURSUJE W PONIEDZIAŁKI, WTORKI, ŚRODY, CZWARTKI, PIĄTKI I SOBOTY Z WYJĄTKIEM DNI ŚWIĄTECZNYCH

Wabienice kościół9:14

Bierutów Dino

Wabienice sklep

przyjazd

bz - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

Stronia osiedle

9:37

8:55

9:31

9:02
9:08

Gorzesław
Gorzesław PGR

Jemielna wieś

Stronia wieś

Strzałkowa

Bierutów PKS

13:14

12:27
12:25

Bierutów PKS13:21

12:47
12:45

Zarzysko

Solniki Małe

Wabienice kościół12:52

Bierutów Dino

Wabienice sklep

Stronia osiedle

12:30

13:11

12:35

13:04
12:58

12:40

BEZPŁATNA
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY OD 01.01.2024

odjazd

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Solniki Wielkie kościół

Wszechświęte

Strzałkowa

9:02

9:26

Bierutów PKS9:00

9:20
9:23

Zarzysko

Gorzesław

TRASA NR 4 BIERUTÓW-SOLNIKI WLK-NOWOSZYCE-WYSZOGRÓD-WSZECHŚWIĘTE-ZARZYSKO-STRZAŁKOWA-
GORZESŁAW-BIERUTÓW

KURSUJE W PONIEDZIAŁKI, WTORKI, ŚRODY, CZWARTKI, PIĄTKI I SOBOTY Z WYJĄTKIEM DNI ŚWIĄTECZNYCH

Nowoszyce9:18

Bierutów PKS

Solniki Wielkie stacja

przyjazd

bz - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

Wyszogród

9:36

9:05

9:31

9:09
9:13

9:43

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Solniki Wielkie kościół

Wszechświęte

Strzałkowa

13:04

12:40

12:46
12:43

Zarzysko

Gorzesław

Nowoszyce12:48

Bierutów PKS

Solniki Wielkie stacja

Wyszogród

12:30

13:01

12:35

12:57
12:53

12:25

Bierutów PKS13:06

BEZPŁATNA KOMUNIKACJA GMINNA

Gmina Bierutów wśród tych 
z bezpłatną komunikacją
Gmina Bierutów znajduje 
się wśród gmin, które za-
pewniają swoim miesz-
kańcom bezpłatną komu-
nikację autobusową. 

Bezpłatna komunikacja au-
tobusowa w gminie Bierutów 
została uruchomiona wiosną 
2019 roku. Nowa usługa była 
odpowiedzią na pogarsza-
jącą się ofertę prywatnych 
przewoźników, którzy do-
tychczas obsługiwali miej-
scowości gminy. W minio-
nych latach znaczna część 
kursów została zlikwidowana, 
a wielu mieszkańców, zwłasz-
cza starszych, zostało pozba-
wionych możliwości dotar-
cia do miasta, gdzie znajduje 
się np. miejska przychodnia 
zdrowia czy sklep.

AUTOBUS W KAŻDEJ WSI
Pani Stanisława, mieszkanka 
Wabienic, jest jedną z  takich 
osób. - Moje dzieci pracu-
ją i nie zawsze mogą wziąć 
wolne, żeby zawieźć mnie 
do Bierutowa - mówi kobie-
ta. - Odkąd jeżdżą te bez-
płatne autobusy praktycz-
nie nie korzystam z pomocy 

domowników. Sama przy-
jeżdżam do lekarza, a przy 
okazji robię zakupy. To dla 
mnie duże udogodnienie - 
podkreśla. 

Okazuje się, że liczba 
gmin, które w ten sposób 
dbają o swoich mieszkań-

ców, nadal jest niewielka. 
Najlepiej przedstawia to 
mapa, którą przygotowali 
autorzy strony Bezpłatna 
Komunikacja w Polsce. Są 
na niej te samorządy, które 
skutecznie walczą z wyklu-
czeniem komunikacyjnym 

i zapewniają swoim miesz-
kańcom darmowy dojazd do 
większej miejscowości lub 
połączenie między miejsco-
wościami. W powiecie ole-
śnickim takie rozwiązanie 
funkcjonuje tylko w gminie 
Bierutów.  ■

BEZPŁATNA 
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY 
OD 01.01.2024

TRASA NR 1
Bierutów-Zawidowice-Zbytowa-Zawidowice-Bierutów

Wszystkie linie kursują w poniedziałki, wtorki, środy, czwartki, piątki i soboty 
z wyjątkiem dni świątecznych 

BZ - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

TRASA NR 2
Bierutów-Karwiniec-Radzieszyn-Posadowice (BZ)-Sątok
-Posadowice-Paczków-Kruszowice-Kijowice-Bierutów

TRASA NR 3
Bierutów-Gorzesław-Wabienice-Jemielna-Wabienice-Stronia

-Zarzysko-Strzałkowa-Solniki Małe-Bierutów

TRASA NR 4
Bierutów-Solniki Wielkie-Nowoszyce-Wyszogród

-Wszechświęte-Zarzysko-Strzałkowa-Gorzesław-Bierutów

BEZPŁATNA
KOMUNIKACJA GMINNA BIERUTÓW

ROZKŁAD WAŻNY OD 01.01.2024

odjazd

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Solniki Wielkie kościół

Wszechświęte

Strzałkowa

9:02

9:26

Bierutów PKS9:00

9:20
9:23

Zarzysko

Gorzesław

TRASA NR 4 BIERUTÓW-SOLNIKI WLK-NOWOSZYCE-WYSZOGRÓD-WSZECHŚWIĘTE-ZARZYSKO-STRZAŁKOWA-
GORZESŁAW-BIERUTÓW

KURSUJE W PONIEDZIAŁKI, WTORKI, ŚRODY, CZWARTKI, PIĄTKI I SOBOTY Z WYJĄTKIEM DNI ŚWIĄTECZNYCH

Nowoszyce9:18

Bierutów PKS

Solniki Wielkie stacja

przyjazd

bz - oznaczenie przejazdu bez zatrzymywania na przystanku

Wyszogród

9:36

9:05

9:31

9:09
9:13

9:43

Bierutów Dino
Kijowice skrzyż.

Solniki Wielkie kościół

Wszechświęte

Strzałkowa

13:04

12:40

12:46
12:43

Zarzysko

Gorzesław

Nowoszyce12:48

Bierutów PKS

Solniki Wielkie stacja

Wyszogród

12:30

13:01

12:35

12:57
12:53

12:25

Bierutów PKS13:06



Gmina Oleśnica powiatowym liderem
Gmina Oleśnica kontynu-
uje Porozumienie  
z Wojewódzkim Fundu-
szem Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej 
we Wrocławiu dotyczą-
ce realizacji programu 
„Czyste Powietrze”.   

Z Programu może skorzy-
stać każdy, kto jest właści-
cielem lub współwłaścicie-
lem budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego lub osob-
nego lokalu wydzielonego 
w budynku mieszkalnym 
z wyodrębnioną księgą 
wieczystą. Istotną kwestią  
w przyznaniu funduszy z 
Programu Czyste Powie-
trze jest dochód nieprzekra-
czający 135 tys. zł i w takim 
przypadku osoba zaintereso-
wana może skorzystać z do-
tacji lub dotacji na częścio-
wą spłatę kapitału kredytu 
bankowego, czyli tak zwa-
ny Kredyt Czyste Powietrze.  
W zależności od dochodów 
miesięcznych, wysokość do-
tacji z Programu Czyste Po-
wietrze została podzielona na 
trzy warianty, a jeden z nich 
umożliwia nawet 100% finan-
sowanie prac termomoderni-
zacyjnych, w tym audyt ener-
getyczny. Wsparcie finansowe 

może zostać przekazane na 
projekty, które nie zostały 
jeszcze rozpoczęte. Dota-
cja może również dotyczyć 
prac zakończonych z zacho-
waniem sześciomiesięcznego 
terminu rozliczenia kosztów. 
Zgodnie z postanowieniami 
Porozumienia został urucho-
miony został uruchomiony 
Punkt Konsultacyjno-Infor-
macyjny, który realizuje dzia-
łania mające na celu promo-
cję Programu oraz wspiera 
mieszkańców w procedurach 
związanych ze złożeniem 

wniosków. Porozumienia 
umożliwiło składanie wnio-
sków bezpośrednio w Urzę-
dzie Gminy. Narodowy Fun-
dusz Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej wraz z 
Polskim Alarmem Smogowym 
publikują ranking pokazują-
cy aktywność gmin w pro-
gramie „Czyste Powietrze” 
 na terenie województwa dol-
nośląskiego, według stanu 
na 31.12.2023 r. Z opubli-
kowanego raportu wyni-
ka, że Gmina Oleśnica na-
dal utrzymuje pozycję lidera  

w powiecie oleśnickim co do 
ilości złożonych wniosków w 
2023 r, oraz co do liczby zło-
żonych wniosków od 2018 
r., kiedy rozpoczęto realiza-
cję programu,  a tym samym 
znajdujemy się na IV pozy-
cji w województwie. Gmina 
Oleśnica w 2023 r. otrzyma-
ła z WFOŚiGW 8 300 zł za 
170 wniosków o dofinanso-
wanie. Według stanu na dzień 
31.12.2023 r. Gmina Oleśni-
ca od początku realizacji pro-
gramu złożyła 662 wnioski  
o dofinansowanie. ■
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„CZYSTE POWIETRZE” W LICZBACH 
■  Punkt Informacyjno-Konsultacyjny w 2023 r. przeprowa-

dził 319 konsultacji w tym doradztwo bezpośrednie 282, 
konsultacje telefoniczne 37. 

■  Mieszkańcy Gminy Oleśnica złożyli 170 wniosków o dofi-
nansowanie wymieniając źródła ciepła oraz korzystając z 
dodatkowych możliwości dofinansowania do fotowoltaiki, 
stolarki okiennej, stolarki drzwiowej, termomodernizacji 
oraz rekuperacji. W 2023 r. przygotowano również 229 
wniosków o płatność, na podstawie których Beneficjen-
tom zostały wypłacone dotacje. Wysokość wypłaco-
nych dotacji według stanu na dzień 31.12.2023 r. wynosi 
5 646 546,75 zł.  Łącznie w programie „Czyste Powietrze” 
w 2023 r. sporządzono 399 wniosków, w 2022 r. liczba ta 
wynosiła 368. 

■  Dane statystyczne jednoznacznie wskazują ,  
że od 2021 r.  liczba wymienionych starych źródeł ciepła na 
pompy ciepła powietrze woda o podwyższonej efektyw-
ności energetycznej wzrasta. 

Wszelkie szczegółowe informacje na temat Programu 
„Czyste Powietrze” można uzyskać w Urzędzie Gminy 
Oleśnica, pok. nr 14, tel. 71/314-02-14, 
adres e-mail: eliza.kolcz@olesnica.wroc.pl

Lp. Żródło ciepła Liczba złożonych 
wniosków

1. Pompa ciepła p/w 160

2. Kocioł na pellet 9

3. Ogrzewanie elektryczne 1

SUMA 170

Rzeka zalewa pola i niszczy uprawy
● Rolnicy z gminy Bierutów, którzy mają pola na terenach zalewowych, nie pamiętają, kiedy było tak źle jak w tym roku. 
Katarzyna Kijakowska

Sytuacja jest bardzo trud-
na zarówno w Bieruto-
wie, gdzie Widawa za-

lała pola i łąki leżące w jej 
sąsiedztwie, jak i w Paczko-
wie, gdzie Młynówka zalała 
kilka hektarów pól upraw-
nych.

Rzeka zaniedbana
– Z tego, co wysialiśmy tam 
jesienią nic już nie będzie, 
bo woda wszystko wypuka-
ła. Łącznie z nawozami – 
mówi Aleksandra Ambro-
ży-Lejczak, podkreślając, że 
straty są naprawdę duże. – 
Rzeka jest zaniedbana, leżą 
w niej powalone drzewa, 
krzaki, nikt nie dba, by sy-
tuacja się poprawiła, choć 
od nas, jako właścicieli ro-
wów melioracyjnych znaj-
dujących się między polami 
wymaga się ich czyszczenia 
i my to systematycznie ro-
bimy. Sądziliśmy, że spół-
ka państwowa też będzie się 
poczuwać do tej odpowie-
dzialności. Rolnicy, z który-
mi rozmawialiśmy, podkre-
ślają również, że nawet jeśli 

woda zejdzie teren będzie 
bardzo grząski i nie wiado-
mo, kiedy będą w stanie roz-
począć jakiekolwiek prace.

Problem w obrębie Młynówki
– Rzeczywiście w zlewni rze-
ki Widawa obserwujemy w 
ciągu ostatnich tygodni zbyt 
obfite nawodnienia gruntów 
rolniczych, co potwierdza-
ją nasze służby terenowe z 
Nadzoru Wodnego we Wro-
cławiu i w Oleśnicy, które 
administrują rzekami Wi-
dawa czy Młynówka, pod-
czas monitorowana obsza-
rów nadrzecznych i oględzin 
rejonów cieków – mówi Ja-
rosław Garbacz z Regional-
nego Zarządu Gospodarki 
Wodnej we Wrocławiu. – Na-
leży jednak podkreślić, że 
ten przejściowy stan wynika, 
z aktualnej sytuacji hydro-
logiczno-meteorologicznej, 
niespotykanej na przestrze-
ni ostatnich lat. Intensywne 
opady śniegu, połączone z 
obfitymi opadami deszczu, 
a co za tym idzie występują-
cymi naprzemiennie pokry-
wą śnieżną, lodową i rozto-
pami, skutkują pojawianiem 

się właśnie wysokich sta-
nów wód w rzekach, rowach 
melioracyjnych oraz wspo-
mnianymi zastoiskami na 
polach, łąkach, pastwiskach 
czy nieużytkach.

– Zjawisko na taką skalę w 
okresie wczesnej zimy nie 
było od lat odnotowywane w 
Polsce południowo-zachod-
niej – przyznaje przedstawi-
ciel spółki. – Dla większość 
regionów jest to zbawien-
ne w kontekście trwającej 
od blisko dekady suszy hy-
drologicznej obserwowanej 
w okresie wiosenno-letnim 
oraz pojawiających się ni-
żówkach w rzekach.

„Monitorujemy na bieżąco"
– Wszystkie składane przez 
rolników wnioski o odszko-
dowania za poniesione straty 
w uprawach rolnych z powo-
du perturbacji w gospodar-
ce wodnej na danym tere-
nie są kierowane do brokera 
ubezpieczeniowego Wód 
Polskich – mówi Jarosław 
Garbacz. – Każdy taki przy-
padek jest weryfikowany i 
analizowany odrębnie, in-
dywidualnie dla danej lo-

kalizacji i cieku. Następnie 
ubezpieczyciel podejmuje 
decyzję czy wypłata w danej 
sprawie jest uzasadniona lub 
czy zaistniał brak podstaw 
do wypłaty odszkodowania 
ze względów niezależnych 
od naszego gospodarstwa.

Garbacz zapewnia, że pra-
cownicy Wód Polskich na 
bieżąco monitorują stan 
wszystkich wód i budowli 
oraz obiektów hydrotech-
nicznych, ale dodaje też, że 
Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie funk-
cjonuje od 1 stycznia 2018 
roku i przejęło wiele zadań, 
które wcześniej pozostawa-
ły w gestii innych organów, 
w tym na przykład marszał-
ków województw.

Duży obszar działania
– RZGW we Wrocławiu działa 
na obszarze 4 województw, 
nie tylko całego dolnoślą-
skiego, ale również fragmen-
tów lubuskiego, opolskiego 
i wielkopolskiego, mając na 
administrowanym terenie 
60 powiatów i 262 gmin – 
mówi rzecznik spółki Wody 
Polskie.●Tak wyglądają zalane pola w Paczkowie i Bierutowie
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MIASTO I GMINA SYCÓW www.sycow.pl

Nowe rondo w Nowym Dworze już w 2025 r. 
Przy drodze wojewódz-
kiej nr 448, w miejsco-
wości Nowy Dwór, tuż 
przed wjazdem do Syco-
wa ma powstać rondo, 
które usprawni komu-
nikację w tym miejscu. 
Umowa z wykonawcą zo-
stała podpisana 12 lu-
tego bieżącego roku. Na 
wszystkie prace będzie 
on miał 11 miesięcy   

Już w kwietniu ruszą pierwsze 
prace związane z moderni-
zacjią skrzyżowania drogi na 
Oleśnicę i Milicz. Dokładnie 
w miejscowości Nowy Dwór, 
tuż na obrzeżach Sycowa, po-
wstanie nowoczesne rondo, 
łączące finalnie trzy trzy dro-
gi - w tym ulicę Malczewskie-
go, której budowa na prze-
łomie drugiego  i trzeciego 
kwartału rozpocznie jedną 
z największych inwestycji w 

tej części miasta.  - Zmianie 
ulegnie układ komunikacyj-
ny przy wjeździe do Sycowa - 
podkreśla burmistrz Dariusz 

Maniak, nie  kryjąc zadowo-
lenia, że te ważne inwesty-
cje drogowe doczekały się 
realizacji. 

- Dzięki temu w drugiej po-
łowie roku będziemy mogli 
rozpocząć budowę ul. Mal-
czewskiego. To największe 

inwestycje w tej części miasta, 
które już na zawsze zmienią 
atrakcyjność terenów przyle-
głych i pozwolą na jeszcze 
bardziej dynamiczny rozwój 
w tym obszarze - podkreśla 
burmistrz Sycowa. 

Budowa ronda obejmuje 
przebudowę drogi wojewódz-
kiej nr 448. Jak informuje Dol-
noŚląska Służba Dróg i Kolei  
we Wrocławiu powstanie no-
woczesne rondo. Przebudowa 
obejmuje również powstanie 
przejść dla pieszych, przebu-

dowę ścieżek rowerowych oraz 
elementów bezpieczeństwa 
ruchu drogowego. Skrzyżo-
wanie zostanie doświetlone, 
poprawi się przede wszystkim 
płynność i bezpieczeństwo ru-
chu oraz komfort mieszkań-
ców Sycowa.

- Planowane zakończenie 
budowy ronda w Nowym 
Dworze przewidziane jest 
na pierwszy kwartał 2025 
roku, co oznacza, że już nie-
długo kierowcy będą mogli 
cieszyć się jeszcze sprawniej-
szym i bezpieczniejszym po-
ruszaniem po Sycowie - mówi 
Dariusz Maniak.

Burmistrz Sycowa podkreśla 
również, że ta inwestycja nie 
byłaby możliwa do realizacji, 
gdyby nie partnerstwo Dol-
nośląskiej Służby Dróg i Ko-
lei oraz 45% wsparcia gminy 
Syców. Budowa ronda będzie 
kosztowała ponad 7,5 mln zł. ■

Umowa na budowę ronda w Nowym Dworze już została podpisana
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Mieszkańcy długo czekali na tę 
drogę. Umowa została podpisana
Podpisano umowę na 
budowę drogi w Działo-
szy. Inwestycja pochłonie 
3 miliony złotych.  

Realizacja tego zadania bę-
dzie polegała na zaprojekto-
waniu, uzyskaniu wszelkich 
opinii, uzgodnień, pozwo-
leń i decyzji administracyj-
nych oraz wykonaniu robót 
związanych z budową drogi 
gminnej o długości około 1,1 
km oraz z uzyskaniem po-
zwolenia na jej użytkowani. 
- Pozyskaliśmy na to zada-
nie ponad 2 miliony zło-
tych dofinansowania. Pie-
niądze pochodzą z Urzędu 
Marszałkowskiego Woje-
wództwa Dolnośląskiego - 
informuje burmistrz Sycowa 
Dariusz Maniak, podkreśla-
jąc, że to bardzo wyczeki-
wana przez mieszkańców 
inwestycja. 
Przypomnijmy, że w 2024 

roku gmina Sycówwyda 
na inwestycje drogowe. 
Będą wśród nich m.in. 
budowa ul. Malczewskie-
go w Sycowie (dofinanso-
wanie w wysokości 8 mln 
zł),  budowa ulicy Ko-
ściuszki i Pułaskiego (do-
finansowanie 2 mln zł), 

budowa ronda w Droł-
towicach, wspomniane 
wyżej rondo w Nowym 
Dworze. Powstaną także 
pumptrack oraz psi wy-
bieg w Parku Miejskim w 
Sycowie. W całej gminie 
zrealizowane będą inwe-
stycje za 25 mln zł. ■

Na terenie Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Sycowie 

została otwarta ścianka wspi-
naczkowa. Jest to długo wy-

czekiwany obiekt, 
który będzie służył sycow-

skiej młodzieży, między innymi 
członkom Sycowskiego Klubu 

Górskiego „Czekan”, 
ale także wszystkim, którzy 

będą chcieli spróbować swo-
ich sił w tym sporcie.  Szcze-

gółowe informacje na temat 
godzin otwarcia ścianki na 

stronie MOSiR. ■
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Ścianka wspinaczkowa z dużą frekwencją

Prace w Działoszy będzie realizować firma BioBud
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Tyle będzie kosztowała 
budowa ronda w Nowym 
Dworze. Pieniądze pocho-
dzą z DSDIK oraz z budżetu 
gminy Syców

7,5 mln zł



Inwestycja w finale konkursu
Modernizacja świetlicy 
wiejskiej w Zawadzie zosta-
ła zgłoszona do konkursu 
Modernizacja Roku&Budo-
wa XXI w. 

- To dla nas wyróżnienie 
i potwierdzenie, że nasza 
praca została doceniona - 
komentują władze Sycowa. 
Wyremontowana świetlica 
w Zawadzie pełni też funk-
cję remizy strażackiej. Cała 
inwestycja pochłonęła 3,8 
mlln zł.  RED

Minęło pięć lat od momentu, 
gdy został Pan burmistrzem 
Sycowa. Pamięta Pan swoje 
pierwsze decyzje i to, czym za-
jął się Pan, jako burmistrz 
w pierwszej kolejności. 
Oczywiście, pamiętam 
doskonale! Otrzymaliśmy 
po poprzednikach projekt 
budżetu, który wymagał 
natychmiastowej zmia-
ny. Pozyskane zostało do-
finansowanie na prze-
budowę ul. Kościelnej, 
Młyńskiej oraz budowę 
brodzika na basenie miej-
skim. Nie było na to środ-
ków, jednak po zmianach 
skutecznie udało się je 
zabezpieczyć. Na tamtym 
etapie nie miałem jesz-
cze zastępcy. Do dzisiaj 
jestem wdzięczny Panu 
Piotrowi Nogali, który 
wsparł mnie i cały urząd 
na etapie zmiany.

Miniona kadencja nie oszczę-
dzała samorządowców, także 
Pana. Pandemia, później woj-
na w Ukrainie. Było też refe-
rendum o odwołanie burmi-
strza Sycowa. Miewał Pan ból 
głowy i zastanawiał się „po co 
mi to było”? 
Historycznie,  dla samo-
rządów była to prawdo-
podobnie najtrudniej-
sza kadencja. Patrząc 
na to dzisiaj z perspek-
tywy czasu, wyszliśmy z 
tych wszystkich kryzy-
sów obronną ręką. By-
liśmy jednym z liderów 
podczas walki z pande-
mią. Nasz ośrodek zdro-
wia jako jedyny nigdy nie 
został zamknięty, uda-
ło nam się również uru-
chomić zbiorowy punkt 
szczepień, mimo tego, że 
nie jesteśmy miastem po-
wiatowym. Wykorzysta-
liśmy ten czas, również 
odpowiadając na nowe 
trendy w turystyce. Zalew 

w Stradomi Wierzchniej 
bardzo szybko stał się do-
cenianym i często od-
wiedzanym miejscem dla 
dużo większej grupy tury-
stów. Wojna na Ukrainie 
natomiast nie pokrzyżo-
wała nam planów inwe-
stycyjnych. Mimo braku 
stabilnych cen i wzro-
stu kosztów zrealizowali-
śmy wszystkie zamierzo-
ne plany. Wykazaliśmy 
też ogromne wsparcie dla 
uchodźców, za co jeszcze 
raz pięknie dziękuję całej 
społeczności Gminy Sy-
ców i wszystkim ludziom 
dobrej woli. Referendum 
o odwołanie burmistrza 
jest prawem, ale też jest 
wpisane w walkę politycz-
ną. Wygraliśmy, wycią-
gnęliśmy wnioski. Dużo 
nas to nauczyło. Podsu-
mowując – nie, nigdy nie 
zastanawiałem się „po co 
mi to było?”. Od począt-
ku wiedziałem, po co idę 
do samorządu. Zdawałem 
sobie sprawę, że to nie 
będzie lekka praca.  

Lata 2018-2024 to bez wątpie-
nia czas, kiedy Syców ruszył 
inwestycyjnie. Udało się Panu 
zrealizować wszystkie zamie-
rzenia? Co trzeba było odłożyć 
w czasie?  
Pani Redaktor, zainwe-

stowaliśmy w tej kaden-
cji ponad 80 milionów zł, 
z czego około 45 mln na 
modernizację infrastruk-
tury, na co składa się po-
nad 80 różnych zadań. 
Budowa czy moderniza-
cja świetlic wiejskich, pla-
ce zabaw, nowe drogi, 
chodniki, ścieżki rowe-
rowe, wymiana oświetle-
nia, inwestycje w oświatę, 
modernizacje klas lekcyj-
nych czy sal gimnastycz-
nych. Stworzyliśmy bu-
dżet obywatelski, tydzień 
seniora, stypendia dla 
zdolnych uczniów oraz 
wyprawki przedszkol-
ne. Zainwestowaliśmy w 

kompetencje przyszłości 
dla dzieci w przedszko-
lach i szkołach podsta-
wowych, zarówno w Sy-
cowie, jak i na terenach 
wiejskich. Dotknęliśmy 
praktycznie każdego ob-
szaru. Jestem z tego bar-
dzo dumny, choć zda-
ję sobie sprawę, że przed 
nami jest jeszcze wie-
le do zrobienia. Myślę, że 
ścieżka rowerowa z Syco-
wa nad Zalew w Strado-
mi, budowa chodnika do 
Biedronki na ul. Kaliskiej 
to takie rzeczy, których 
się nie udało zrealizować. 
Mamy jednak dokumen-
ty, które pozwolą na reali-

zację tych zadań w nowej 
kadencji.

Nie jest tajemnicą, że chce Pan 
się starać o reelekcję. Jak prze-
kona Pan mieszkańców, 
że warto raz jeszcze postawić 
na Dariusza Maniaka?  
Tak, będę ponownie ubie-
gał się o stanowisko bur-
mistrza. Wiedziałem  
o tym już pierwszego dnia 
po wygranych wyborach 
w 2018 r. Jestem z tych 
samorządowców, którzy 
aktywnie prowadzą swo-
ją działalność społecz-
ną przez całą kadencję, 
nie tylko na dwa miesiące 
przed wyborami. Na pew-
no to, co się wydarzyło w 
ostatnich latach wymaga 
pewnego podsumowania, 
wyborcy na to zasługują. 
Zdaję sobie jednak spra-
wę, że przed nami 
nowe otwarcie. Miesz-
kańcy oczekują więcej, 
dokonując wyboru, chcą 
być pewni, że Gmina Sy-
ców dalej będzie się dy-
namicznie rozwijała, tak 
samo w mieście jak i na 
terenach wiejskich. 
Chcą alternatywy do spę-
dzania wolnego czasu 
dla młodych, jak i senio-
rów. Chcą mieć dostęp do 
dobrej komunikacji, we-
wnątrz gminy, jak i na ze-
wnątrz. Ostatnie pięć lat to 
ogromne doświadczenie, 
jestem jak nigdy otwarty 
na nowe wyzwania. Poka-
zaliśmy, że jesteśmy sku-
teczni oraz wiarygodni.

Polityczni rywale nie ułatwią 
Panu kampanii...  
Im większa konkuren-
cja, tym lepiej dla całego 
procesu demokratyczne-
go. Motywuje i mobilizu-
je. Pięć lat temu również 
miałem sporą konkuren-
cję. Nie boję się meryto-

rycznej, opartej na fak-
tach kampanii wyborczej. 
Chciałbym, żeby miesz-
kańcy mogli wybrać naj-
lepszą wizję na rozwój 
Gminy Syców. 

I na koniec, proszę w kilku zda-
niach napisać, jakim miastem 
ma szansę być Syców za kolej-
nych 5 lat?  
Gmina Syców za 5 lat bę-
dzie jednym z najbar-
dziej dynamicznie rozwi-
jających się samorządów 
w Aglomeracji Wrocław-
skiej. Powstaną nowe 
miejsca pracy oraz zdecy-
dowanie poprawi się ja-
kość usług socjalnych 
poprzez utworzenie Cen-
trum Usług Społecznych. 
Każde dziecko znajdzie 
swoje miejsce w żłobku 
i przedszkolu, dając szan-
sę rodzicom na szyb-
ki powrót na rynek pra-
cy. Senior będzie mógł 
liczyć na wsparcie. Mło-
dzież będzie miała dostęp 
do alternatywnych form 
spędzania wolnego cza-
su, znacząco poprawi się 
oferta kulturowo-sporto-
wo-rekreacyjna. 
Dalej będziemy inwe-
stować w zrównoważony 
rozwój, co będzie równo-
miernie rozwijało miasto 
i tereny wiejskie. Zalew w 
Stradomi Wierzchniej sta-
nie się jedną z najwięk-
szych atrakcji turystycz-
nych w regionie 
a z Sycowa dojedziemy 
do niego rowerem 
po wybudowanej ścież-
ce rowerowej. Powstanie 
koncepcja budowy kry-
tego basenu miejskie-
go, który będzie odpowie-
dzią na oczekiwania teraz 
i w następnych kaden-
cjach. ■

ROZMAWIAŁA 
KATARZYNA KIJAKOWSKA

CHCĘ, ŻEBY MIESZKAŃCY WYBRALI 
NAJLEPSZĄ WIZJĘ ROZWOJU GMINY
● Rozmowa z Dariuszem Maniakiem, burmistrzem Sycowa
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Gmina Syców będzie 
jednym z najbardziej 
dynamicznie rozwi-

jających się samorzą-
dów w Aglomeracji 

Wrocławskiej. Powsta-
ną nowe miejsca pra-
cy, poprawi się jakość 

usług socjalnych

Burmistrz Dariusz Maniak
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Obiekt został doceniony w ogólnopolskim konkursie
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Twój PIT ma znaczenie!
Sycowski magistrat rozpoczął akcję, w 
której zachęca mieszkańców do rozliczeni 
się w swojej gminie. 

- Czy zastanawialiście się kiedyś, jak waż-
ną rolę odgrywają nasze podatki PIT i CIT 
w rozwoju społeczności lokalnej? - czy-
tamy w apelu władz gminy do mieszkań-
ców.-  Część z nich trafia do samorządu 
gminnego, umożliwiając realizację coraz 
to nowych zadań. Jeśli mieszkasz w Gmi-
nie Syców a rozliczasz się w innej gminie, 
Twoje podatki trafią tam, gdzie z nich nie 
skorzystasz. Dlatego dziękujemy Wam za 
każdy PIT rozliczony w gminie Syców. 
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MATERIAŁY PROMOCYJNE

Pozyskaliśmy rekordową kwotę 
środków na gminne inwestycje

Mijająca kadencja 2018-
2024 to czas wielu am-
bitnych inwestycji, które 
wpłynęły na jakość ży-
cia mieszkańców gminy 
Dziadowa Kłoda. 
Ilość zrealizowanych 
projektów oraz pozyska-
nych środków zewnętrz-
nych jest najwyższa ze 
wszystkich dotychczaso-
wych kadencji! Szczegól-
nie intensywne działania 
przypadły na lata 
2021-2022, przypomnij-
my te najważniejsze…    

SZKOŁY, SZKOŁY 
I JESZCZE RAZ SZKOŁY…
Ponad 9 000 0000 zł prze-
znaczono na inwestycje w 
Szkołach Podstawowych 
na terenie gminy Dziado-
wa Kłoda! 

Największa z nich to Ter-
momodernizacja budynku 
Zespołu Szkół w Dziadowej 
Kłodzie. Kompleksowa mo-
dernizacja systemu ogrzewa-
nia, montaż paneli fotowol-
taicznych, wymiana stolarki 
okiennej i drzwiowej, odno-
wienie sal i szkolnych kory-

tarzy, ocieplenie budynku i 
nowa elewacja to efekt zreali-
zowanych działań. Inwestycja 
nie byłaby możliwa gdyby nie 
pozyskane dofinansowanie ze 
środków Unii Europejskiej tj 
Regionalnego Programu Ope-
racyjnego dla Województwa 
Dolnośląskiego w wysokości 
5 680 586,37. 

W tej samej szkole w 
2021r. wykonano przebudo-
wę części budynku wraz ze 
zmianą sposobu użytkowa-
nia na przedszkole. Ta długo 
wyczekiwana przez wszyst-
kich inwestycja, zwłaszcza 
przez najmłodszych miesz-
kańców gminy, pozwoliła 
stworzyć 5 nowoczesnych 
sal przedszkolnych wraz z 
zapleczem sanitarno- socjal-
nym. Projekt ten zrealizowa-
ny został dzięki otrzymanej 
dotacji z Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych, z 
którego wykonano również 
Remont zaplecza kuchen-
nego i zakup wyposażenia 
oraz remont sanitariatów  
wraz z szatnią w budynku  
Szkoły Podstawowej w miej-
scowości Miłowice.  Funk-

cjonalna kuchnia wyposaża-
na w sprzęty umożliwiające 
sprawniejsze przygotowa-
nie posiłków oraz nowe sa-
nitariaty od dawna była na 
liście działań prioryteto-
wych…w końcu udało się! 
Wartość obu inwestycji to 
ponad 1 276 000 zł, z  czego 
dotacje stanowiły 900 000 zł.

DROGI GMINNE…
NIE MAMY CZEGO SIĘ WSTYDZIĆ
Od wielu już lat mapa in-
westycji drogowych prowa-
dzonych w gminie Dziadowa 
Kłoda stale się powiększa. 
Co roku pozyskiwane są 
środki z Urzędu Marszał-
kowskiego z Terenowego 
Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych na remonty i prze-
budowy dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych. Gmina 
inwestuje nie tylko w drogi 
gminne, lecz także współfi-
nansuje budowę chodników 
i remonty dróg powiatowych. 
W ramach współpracy z Po-
wiatem Oleśnickim dofinan-
sowano budowę chodnika 
w Stradomi Dolnej łączące-
go gminę Dziadowa Kłoda 

z gminą Syców, przebudo-
wę 6- kilometrowego odcin-
ka drogi powiatowej 1500D 
Dziadowa Kłoda- Dalboro-
wice oraz wykonanie chod-
nika i kanalizacji deszczo-
wej przy ul. Słonecznej w 
Dziadowej Kłodzie. Udział 
Gminy Dziadowa Kłoda w 
tych inwestycjach to ponad 
900 000zł!

LOKALNE MIEJSCA SPOTKAŃ
Mieszkańcy gminy są bar-
dzo aktywną społecznością. 
Lokalne uroczystości, spo-
tkania, inicjatywy mobilizują 
do inwestowania w gminne 
świetlice, tereny rekreacyj-
ne i place zabaw. Co roku, w 
ramach Fundusz Sołeckiego 
lub pozyskanych środków ze-
wnętrznych wykonywane są 
remonty świetlic wiejskich, 
dwie największe takie inwe-
stycje to modernizacja świe-
tlicy w Miłowicach i Radzo-
wicach W 2021r. wykonano 
kompleksową modernizację 
świetlicy wiejskiej w Miłowi-
cach, zadanie to dofinansowa-
no z konkursu Odnowa Dol-
nośląskiej Wsi oraz budżetu 

Stowarzyszenia Aglomeracja 
Wrocławska ,którego człon-
kiem Gmina Dziadowa Kło-
da jest od 2019r. korzystając  
ze wsparcia na wielu płasz-
czyznach. Rok później, tj. w 
2022r. wykonano wymianę 
pokrycia dachowego, kom-
pletnej instalacji odgromowej 
oraz odnowiono drewnianą 
podłogę wewnątrz budynku. 
Koszt obu inwestycji wyniósł 
niespełna 800 000 zł. Rów-
nież świetlica wiejska w Lip-
ce na przestrzeni kilku ostat-
nich lat zmieniła się nie do 
poznania…remont sali ban-
kietowej, klatki schodowej, 
sanitariatów…Jest nowocze-
śnie, przyjaźnie, pięknie!

ŚRODOWISKO I EKOLOGIA
Od 2021r. Gmina Dziado-

wa Kłoda zapewnia w swoim 
budżecie środki finansowe 
na wymianę źródeł ciepła 
oraz budowę przydomo-
wych oczyszczalni ścieków. 
Do końca 2023r.  udzielo-
no 81 dotacji na wymianę 
źródeł ciepła w wysokości 
243 000 zł. Pomoc finanso-
wa na budowę przydomo-

wych oczyszczalni ścieków 
została skierowana do 27 
osób, na co przeznaczono 
prawie 80 000 zł. Ponad-
to w 2021r. w ramach po-
rozumienia podpisanego z 
Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej we Wro-
cławiu utworzono gminny 
punkt konsultacyjno- infor-
macyjny programu Czyste 
Powietrze, za pośrednic-
twem którego do tej pory 
złożono 189 wniosków, a 
wartość wypłaconych dotacji 
wyniosła ponad 1 500 0000 
zł. Gminna aktywność w tej 
dziedzinie została docenio-
na  w 2022r. , kiedy Gmina 
Dziadowa Kłoda znalazła się 
w rankingu 100 najaktyw-
niejszych gmin w Polsce w 
ilości złożonych wniosków 
w przeliczeniu na 1000 bu-
dynków mieszkalnych. Od 
2021r. realizowane są rów-
nież inwestycje dot. utrzy-
mania melioracji wodnych 
będących własnością gmi-
ny, które dofinansowywane 
są z budżetu Województwa 
Dolnośląskiego. ■
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GMINA DZIADOWA KŁODA www.dziadowakloda.pl

Przebudowa części budynku szkoły w Dziadowej Kłodzie pozwoliła 
na  zmianę sposobu użytkowania części pomieszczeń 
i urządzenie w nich przedszkola dla najmłodszych mieszkańców

Wiejskie świetlice w Miłowicach i Radzowicach, a także w Lipce 
zostały  odnowione, stając się nowoczesnymi i pięknymi miejscami 
spotkań dla mieszkańców. 
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Świetlica w Dobrzeniu 
piękna i przestronna
W Dobrzeniu odbyła się 
uroczystość otwarcia 
wiejskiej świetlicy po ge-
neralnym remoncie. Na 
ten cel gmina wydała 1,4 
mln zł. 

Oficjalne otwarcie świetlicy 
po modernizacji było niezwy-
kłą uroczystością, bowiem 
oprócz zaproszonych go-
ści i członków zespołu Są-
siadeczki, uczestniczyła w 
niej także lokalna społecz-
ność. Licznie przybyli goście 
nie kryli zachwytu, przyglą-
dając się zmodernizowanemu 
wnętrzu świetlicy. Ci, którzy 
pamiętali jej poprzedni wy-
gląd byli pod wielkim wra-
żeniem zmian, jakie w niej 
zaszły. Reorganizacja sceny, 
podniesienie sufitu, rozbudo-
wa sanitariatów oraz kuchni, 
stworzenie szatni i dodatko-
wych pomieszczeń - okaza-
ły się strzałem w dziesiątkę. 

– Ten obiekt przeszedł 
ogromną metamorfozę – 
mówił wójt Artur Ciosek. – 
Ci, którzy byli tu wcześniej 
dokładnie pamiętają, jak wy-
glądała ta świetlica i sądzę, 
że dziś wszyscy jesteśmy za-
skoczeni efektami, jakie uda-
ło się uzyskać. 

Kompleksowa moderniza-
cja zakładała wykonanie izo-
lacji budynku, jego osusze-
nie, ocieplenie, wykonanie 
elewacji. Zmieniono też układ 
przestrzenny świetlicy, w tym 
sceny. Pojawiły się nowe szat-
nie, sanitariaty, kuchnia, po-
mieszczenie na spotkania. 

Wójt przypomniał również, 
że w ciągu ostatnich dziewię-
ciu lat, w gminie Dobroszy-
ce zrealizowano inwestycje 
na łączną kwotę 120 mln zł, 
z czego 97 mln zł to pienią-
dze pozyskane z zewnątrz. – 
O to wsparcie postaraliśmy 
się też, podejmując działania 
zmierzające do modernizacji 
tej świetlicy – przypomniał 
Artur Ciosek, informując, że 
z kwoty 1,4 mln zł, które wy-
dano na modernizację aż 600 
tys. zł to pieniądze pozyska-
ne z zewnątrz. 

Akt przekazania wyremon-
towanego obiektu wójt zło-
żył na ręce sołtysa Piotra Wę-
grzyna. – Dziękuję wszystkim, 
którzy byli zaangażowani w 
to przedsięwzięcie – nie krył 
wzruszenia sołtys. Wójt po-
dziękował za pomoc i wspar-
cie w realizacji tej inwestycji. 
Podkreślił również zaangażo-
wanie m.in. sołtysa Dobrze-
nia, swojego zastępcy, inspek-
torów nadzoru, pracowników 
Urzędu Gminy oraz wyko-
nawcy robót, którzy nie szczę-
dząc trudu i czasu spieszyli 
z pomocą w trakcie prowa-
dzonych prac inwestycyj-

nych.Podczas uroczystości 
wójt Artur Ciosek zdradził 
również, że już niebawem 
ruszy remont drogi na od-
cinku od Dobrzenia do Sie-
kierowic, a w ostatnim cza-
sie gmina pozyskała 2 mln 
zł na nowe tereny rekreacyj-
no-sportowe za budynkiem 
Szkoły Podstawowej w Do-
brzeniu.Na zakończenie nie 
zabrakło także występu Ze-
społu Sąsiadeczki, nieroze-
rwalnie związanego z Dobrze-
niem i dobrzeńską świetlicą. 
Po wspaniałym występie Ma-
ria Wala w imieniu Zespo-
łu podziękowała tym, którzy 
najbardziej wspierali Zespół 
przez ostatnie lata. Wyróż-
nionym zaśpiewano 100 lat.■

Tak, po generalnym remoncie, prezentuje się świetlica wiejska w Dobrzeniu 

FO
T.

 U
G

 D
O

B
R

O
SZ

Y
CE

Wójt Artur Ciosek i sołtys Piotr Węgrzyn 

Uroczystość zgromadziła osoby, które przyczyniły się do modernizacji obiektu

Jeszcze tylko przecięcie wstęgi 
i świetlica otwarta

Podziękowania od członkiń zespołu Sąsiadeczki

MATERIAŁY PROMOCYJNE

Gminny żłobek świętuje 
pierwsze urodziny
W styczniu 2023 r. do 
Żłobka zostało przyjętych 
29 dzieci, obecnie jest ich 
aż 47! Jak widać, wiele w 
ciągu tego roku się zmie-
niło! 

- Gdy poprzedni przedsię-
biorcy zakończyli działal-
ność związaną z prowadze-
niem prywatnego żłobka na 
terenie gminy, wiedziałem, 
że muszę podjąć odpowied-
nie kroki, aby taka placówka 
nadal funkcjonowała - mówił 
wójt Artur Ciosek. - Zdecydo-
wałem się zakupić budynek 
po dawnym żłobku, by stwo-
rzyć komfortowe warunki do 
opieki nad dziećmi i umożli-
wić rodzicom powrót na ry-
nek pracy w celu dalszego 

rozwoju zawodowego. 
- Żłobek uzupełnia ofertę 

oświatową. Został utworzo-
ny dla naszych najmłodszych 
mieszkańców, jako miejsce 
przyjazne i bezpieczne, które 
rozbudza ich dziecięce pa-
sje i ułatwia start na dalszych 
etapach rozwoju. Dziś świę-
tujemy już rok jego działal-
ności! Życzę wszystkim dzie-
ciom, ich rodzicom - radości 
z obecności w tej placówce,  
satysfakcji korzystania z jej 
oferty, pani dyrektor i perso-
nelowi placówki – spełniania 
zawodowych celów, zadowo-
lenia i radości z wykonywa-
nej pracy - podkreślał Artur 
Ciosek. Wydarzenie uświet-
niły występy artystyczne pod-
opiecznych. ■

Wyjątkowa uroczystość odbyła się z okazji pierwszych urodzin żłobka
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Sołtysi zakończyli 
kadencję
Zakończyła się pięcio-
letnia kadencja sołtysów 
w gminie Dobroszyce. 
Obecnie trwają wybory 
nowych gospodarzy wsi.  

Podczas styczniowej sesji 
Rady Gminy Dobroszyce wójt 
Artur Ciosek podziękował soł-
tysom za sumienne wykony-
wanie swoich obowiązków, 
za skuteczne działania oraz 
dbałość o to, aby postulaty 
mieszkańców znalazły swoje 
odzwierciedlenie w budżecie 
gminy. - Praca sołtysa jest pra-
cą niezwykle odpowiedzialną 
i wymagająca zaangażowa-
nia. Bardzo doceniam fakt, 
że mogłem z Państwem pra-
cować i wspólnie zrealizować 
tak wiele inwestycji. Praca z 
Państwem była dla mnie za-
szczytem. Wszystkim sołty-
som życzę dalszych sukcesów 
w życiu osobistym i zawodo-
wym oraz ponownego obda-

rzenia mandatem zaufania 
przez lokalną społeczność w 
zbliżających się wyborach so-
łeckich - mówił. 

Z rąk wójta oraz sekretarz 
Moniki Hołówki sołtysi otrzy-
mali pamiątkowe dyplomy 
oraz upominki. Obecnie w 
gminie trwają wybory, któ-
re wyłaniają nowych gospo-
darzy wsi.  ■

Podziękowania od wójta 
i sekretarz gminy
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GMINA 
DOBROSZYCE
www.dobroszyce.pl
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